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Protokół Nr VIII/07 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej w dniu 28 czerwca 2007 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski o godzinie 16.00 otworzył ósmą 

sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 

Przewodniczący Rady powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna 

podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane kworum. Podczas stwierdzania kworum na sesji 

obecnych było 19 radnych.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad 2) 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił proponowany porządek obrad           

VIII sesji Rady Powiatu.  

 
Ø Starosta Pan Andrzej Pospieszyński złożył wniosek o dodanie do porządku obrad, 

jako pkt 9 i) Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 
dotacji z budżetu powiatu na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. Następnym punktom 

proponuje nadać kolejne numery. 

 
Ø Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński złożył wniosek o zmianę kolejności                      

w porządku obrad, tj. aby pkt 9 l) „zmian budżetu i w budżecie powiatu” nadać numer 
9 j), natomiast dotychczasowym pkt., tj. w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego oraz w sprawie zaciągnięcia kredytów długoterminowych                    
z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej nadać numery kolejno 9 k) i 9 l), 

 
Wniosek Starosty został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujące się”.  

 
Wniosek Sekretarza Powiatu został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujące się”.  

 
Proponowany porządek obrad został przyjęty wraz ze zmianami w wyniku głosowania: 19 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujące się”.  

W głosowaniu uczestniczyło 19 radnych. 
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Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad 3) 
Protokół Nr VII/07 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 12 maja 2007 r. został poddany 

pod głosowanie: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu uczestniczyło 19 radnych. 

Przystąpiono do reasumpcji głosowania. 

 

Protokół Nr VII/07 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 12 maja 2007 r. został przyjęty 
w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu uczestniczyło 19 radnych.  

 

 Ad. 4) 

 

 Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że dyrektorzy dwóch 

szkół, tj. Pan Stanisław Sroka i Pan Władysław Terach, po wielu latach pracy żegnają się ze swym 

zawodem, gdyż odchodzą na emeryturę. Byli nie tylko doskonałymi nauczycielami, świetnymi 

dyrektorami, ale także organizatorami życia społecznego. 

 Starosta Pan Andrzej Pospieszyński oraz Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski 

złożyli podziękowania Dyrektorom szkół za długoletnią pracę w oświacie, długoletnią pracę na 

stanowiskach dyrektorskich oraz za to, co zrobili dla uczniów i powiatu gostyńskiego. Starosta 

poinformował, że dyrektorzy otrzymali również nagrodę pieniężną.  

 Starosta Pan Andrzej Pospieszyński, odczytał list gratulacyjny od starosty                              

z partnerskiego powiatu Unterallgäu w Bawarii, który dziękował dyrektorowi Panu Stanisławowi 

Sroce za współpracę i wkład w rozwój kontaktów między powiatem gostyńskim i niemieckim. 

 Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych w Grabonogu Pan Stanisław Sroka powiedział, że 

te 30 lat pracy bardzo szybko minęło. W Grabonogu pracował od 1971 roku jako nauczyciel. 

Wtedy w szkole uczyło 7 nauczycieli i było 5 klas. Dyrektor podziękował radnym, Zarządom oraz 

Starostom obecnej i poprzedniej kadencji. Przyznał, że zastał szkołę w dobrym stanie, ale żałuje, 

iż nie udało się wybudować pawilonu szkolnego przy grabonowskiej szkole. Jego zdaniem ten 

obiekt jest niezbędny do sprawnego funkcjonowania  szkoły, a obecne budynki za parkiem nie 

nadają się do celów szkolnych. Dyrektor wyraził również wolę dalszej opieki nad Muzeum im. 

Edmunda Bojanowskiego. Wyraził obawę, aby obiekt ten nie został zmarnowany.  

 Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych Pan Władysław Terach podziękował władzom 

powiatu trzech kadencji za mądre i odważne decyzje, ponad podziałami politycznymi, które służyły 

rozwojowi szkolnictwa zawodowego w powiecie gostyńskim oraz były dla dobra środowiska i 

społeczności lokalne. Stwierdził, że dzięki temu uczniowie szkoły, którą kierował, mieli możliwość 

kształcenia się na wysokim poziomie. Dodał, że dzisiaj szkolnictwo zawodowe odzyskuje swoją 
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rangę i swoje znaczenie. Tylko dobrze wyposażone pracownie dają możliwość edukacji 

zawodowej na poziomie europejskim.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski stwierdził, że dyrektor Sroka zrobił doskonałą 

reklamę szkoły w Grabonogu, a dyrektor Terach przekonał nieprzekonanych, że warto wybrać 

ofertę Zespołu Szkół Zawodowych.  
 

Ad. 5) 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia 

Zarządu Powiatu z 10 i 17 maja oraz z 4 czerwca 2007 r. zostały przekazane radnym.  

Informację z posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia 15 i 21 czerwca 2007 roku przedstawił Starosta 

Pan Andrzej Pospieszyński.  

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Następnie – kolejno Starosta Pan Andrzej Pospieszyński, Wicestarosta Pan Janusz Sikora oraz 

Członek Zarządu Powiatu Pan Jerzy Ptak, poinformowali o podjętych działaniach w okresie 

międzysesyjnym oraz o odbytych spotkaniach.  

 

Ad 6) 

W punkcie „Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji oraz odpowiedzi na 

postawione pytania” radni zadali następujące pytania: 

§ Radna Pani Kazimiera Puślednik zwróciła się o udzielenie szerszej informacji na 

temat pism SP ZOZ w Gostyniu w sprawie funkcjonowania trzeciej karetki (pkt. 3 a 

informacji z 17 maja br.). 

§ Radny Pan Stanisław Zaremba odnosząc się do informacji z dnia 10 maja br., pkt 

1b) zapytał, kiedy dokonana zostanie kategoryzacja dróg. 

§ Radna Pani Elżbieta Palka odnosząc się do pkt 1ee) informacji z posiedzenia 

Zarządu w dniu 4 czerwca br. dotyczącego kosztów budowy boiska sportowego przy 

Zespole Szkół Specjalnych w Brzeziu zapytała, co będzie wchodzić w zakres robót. 

 Ponadto zapytała, na jakim etapie są prace związane z remontem budynku Helios 

przy ul. Poznańskiej w Gostyniu, który ma być przeznaczony na działalność PUP oraz 

innych jednostek powiatowych. 

§ Radny Pan Jarosław Jędrkowiak poinformował, że ma pytanie dotyczące informacji 

z dnia 10 maja br., pkt 1f), tj. rozpatrzenie wniosku Biura Wycen i Obrotu 

Nieruchomościami w Lesznie w sprawie umorzenia nałożonej kary za niedotrzymanie 

terminu wykonania operatów szacunkowych. Radny zapytał, czego dotyczyły te 
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operaty i dlaczego nie zostały dotrzymane terminy ich wykonania, jaka była 

przewidywana sankcja pierwotna, czym kierował się Zarząd Powiatu umarzając karę.  

 Radny zwrócił się również o udzielenie wyjaśnień dotyczących pkt. 1b) informacji             

z dnia 17 maja br., tj. udzielenia dotacji z budżetu powiatu na realizację zadań 

publicznych. Stwierdził, że zauważa tu pewną prawidłowość- organizacje określają 

precyzyjnie cel wydatków. Jedna z organizacji, tj Stowarzyszenie Wspierania 

Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego, które wystąpiło o największe środki, 

określiła zadania jako „aktywizacja obywatelska uczniów szkół ponadgimnazjalnych i 

specjalnych poprzez nabywanie umiejętności społecznych i aktywizację młodzieży 

uczestniczącej w życiu lokalnej społeczności”. Zapytał, na czym miałaby polegać 

aktywizacja obywatelska w wykonaniu Stowarzyszenia, czy Stowarzyszenie posiada 

w statucie zapisane takie cele, w jaki sposób zostanie przeprowadzona ta akcja, jaki 

jest jej koszt całkowity oraz jakie mają być efekty przeprowadzenia tej akcji.  

§ Radny Pan Mirosław Waluś nawiązując do informacji z dnia 10 maja 2007 r., pkt. 

1c), w którym jest mowa o przygotowywanym „Programie budowy ścieżek na terenie 

Powiatu Gostyńskiego” zapytał, kiedy ten program powstanie oraz w jaki sposób jest 

on konsultowany z poszczególnymi gminami. 

 Radny nawiązując do pk. 4 b ww. informacji zapytał, jaka była przyczyna rezygnacji 

Fundacji Sąsiedzi Sąsiadom z organizacji „II Powiatowego Integracyjnego Przeglądu 

Amatorskich Teatrów Osób Niepełnosprawnych”.   

§ Radny Pan Henryk Sadzki nawiązując do informacji z dnia 15 czerwca br. zapytał, 

co było przyczyną zmiany regulaminów w Domach Pomocy Społecznej oraz PCPR            

i Domu Dziecka.  

 Ponadto radny odnosząc się do zapisu pkt 5 informacji, tj.: „Zarząd postanowił 

wystąpić do WZIR Leszno w sprawie zwrotu kosztów z tytułu remontu dróg 

powiatowych” zapytał, o jakie kwoty tutaj chodzi. 

 Na posiedzeniu w dniu 4 czerwca 2007r. (pkt. 1w. 1) Zarząd rozpatrzył pozytywnie 

wniosek DPS w Chwałkowie w sprawie przyznania środków finansowych na pokrycie 

dachu w kwocie 10.850 zł. Radny zapytał, czy przy konstruowaniu budżetu dyrektor 

nie występował o te środki.  

§ Radna Pani Elżbieta Palka odnosząc się do informacji na temat wizyty delegacji z 

powiatu gostyńskiego w Powiecie Unterallgäu stwierdziła, że jeszcze w poprzedniej 

kadencji zapadła decyzja o organizacji w naszym powiecie wystawy prac artystów 

niemieckich. Miała to być wizyta przedstawicieli strony niemieckiej w naszym 

powiecie, tymczasem odbył się kolejny wyjazd polskich przedstawicieli do Niemiec. 

Zapytała, na jakim etapie jest organizacja wystawy niemieckich artystów w Polsce.  
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§ Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że na posiedzeniu w dniu 4 

czerwca br. Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wniosek Dyrektora Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi w sprawie utworzenia nowego kierunku 

kształcenia- technik handlowiec. (pkt. 1i) Radny zapytał, czy utworzenie tego kierunku 

nie spowoduje, że młodzi sprawni ludzie zaczną wypierać na stanowiskach osoby w 

wieku przedemerytalnym, 40- 50 letnich pracowników, ze względu na wykształcenie. 

Zadał pytanie, czym dyrekcja kierowała się decydując o otwarciu tego kierunku. 

Ponadto radny zapytał o termin otwarcia tego kierunku, a jeżeli ma to nastąpić już we 

wrześniu, to dlaczego Zarząd Powiatu tak późno zabrał się za tę sprawę.  

§ Radna Pani Kazimiera Puślednik zwróciła uwagę na zapis pkt. 3c informacji z dnia 

4 czerwca br., tj. „Zarząd zapoznał się z pismem I Wicewojewody Wielkopolskiego w 

sprawie wizytacji domów pomocy społecznej” oraz poprosiła o rozszerzenie informacji 

na ten temat. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na pytanie dotyczące tzw. III karetki 

poinformował, że po zaprzestaniu finansowania jej działalności powiat gostyński jest obsługiwany 

przez dwie karetki. W związku z tym, wystąpiono do Dyrektora SP ZOZ o przedstawienie informacji 

nt. wpływy braku trzeciej karetki na bezpieczeństwo mieszkańców powiatu. Czas pokazuje, że 

bezpieczeństwo mieszkańców jest zapewnione na odpowiednim poziomie. Starosta przypomniał, 

że jest to zadanie Wojewody.  

Odnosząc się do sprawy kategoryzacji dróg poinformował, że podczas debaty wysłuchano uwag 

na ten temat i są możliwe tutaj drobne korekty. Projekt stanowiska Rady w tej sprawie zostanie 

przygotowany na sesję powakacyjną. Starosta dodał, że założeniem jest, aby przygotowując na 

kolejne lata budżety powiatu, móc korzystać z pewnych ustalonych zasad.  

Odpowiadając na pytanie dotyczące budowy boiska przy ZSS w Brzeziu poinformował, że 

znacznie wzrosły ceny materiałów budowlanych. Powiat otrzymał dotację z Urzędu 

Marszałkowskiego w wysokości 25.000 zł. Dlatego też znaczną część środków powiat musi 

wyłożyć sam.  

Naczelnik Wydziału Zarządzania i Inwestycji Pan Maciej Kaźmierczak poinformował, że 

zostanie wybudowana płyta o wymiarach 45 m x 25 m, ogrodzona płotem o długości 160 m. 

Boisko zostanie zdrenowane oraz podłączone do kanalizacji deszczowej. Ten zakres robót to 

koszt 92.000 zł. Do tego dochodzi koszt dokumentacji ok. 2.500 zł. Ogółem inwestycja ta powinna 

zamknąć się w kwocie 95.000 zł. Wcześniej była również opracowana koncepcja przewidująca 

połączenie boiska chodnikiem z istniejącą szkołą, której koszt wyniósłby 12.000 zł. Zarząd Powiatu 

zrezygnował z tej opcji, przesuwając budowę chodnika na termin późniejszy. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na pytanie dotyczące remontu budynku 

Helliosu przy ul. Poznańskiej 200 wyjaśnił, że zakończenie prac ma nastąpić 15 lipca br. W 

sprawie adaptacji parteru i piwnicy budynku prowadzono rozmowy z Dyrektorem Powiatowego 
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Centrum Pomocy Rodzinie oraz z Dyrektorem Powiatowego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej           

i Kartograficznej. W ich wyniku podjęto decyzję, iż przeprowadzi się tam PODGiK, który posiada 

środki na remont. Miejsce, które zajmuje obecnie ta jednostka w budynku przy ul. Wrocławskiej, 

zostanie przeznaczone na potrzeby wydziałów Starostwa mieszczących się obecnie w budynku 

pastorówki. Również Powiatowy Zespół ds. Orzekania o stopniu Niepełnosprawności mógłby 

opuścić budynek Pallasu, dzięki czemu PCPR zyskałoby dodatkowe pomieszczenie. Starosta 

poinformował, że została już podpisana nowa umowa z właścicielami budynku przy ul. Nowe 

Wrota 7. Dzierżawa nieznacznie wzrosła.  

Odpowiadając na pytanie dotyczące umorzenia kary dla Biura Wycen i Obrotu Nieruchomościami 

Starosta wyjaśnił, że wyceny dotyczyły lokali położonych w budynku przychodni w Piaskach. 

Termin nie został dotrzymany z powodu pobytu rzeczoznawcy w szpitalu. Zarząd postanowił 

umorzyć połowę kary. 

Starosta poinformował, że odpowiedź na pytanie radnego Pana Jarosława Jędrkowiaka w sprawie 

udzielenia dotacji Stowarzyszeniu Wspierania Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego zostanie 

udzielona radnemu na piśmie.  

Odpowiadając na pytanie dotyczące przygotowywania programu budowy ścieżek na terenie 

Powiatu Gostyńskiego Starosta odpowiedział, że prace dopiero się zaczynają. Niezbędny będzie 

tu udział gmin powiatu. 

Starosta poinformował, że Zarząd Powiatu otrzymał informacje, że II Powiatowy Integracyjny 

Przegląd Amatorskich Teatrów Osób Niepełnosprawnych nie odbędzie się.  

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Rogowie Pan Grzegorz Czułno, jednocześnie 

Przewodniczący Fundacji „Sąsiedzi Sąsiadom” poinformował, że przyczyną rezygnacji z Przeglądu 

było nieotrzymanie środków, o jakie Fundacja wystąpiła. Dodał, że podejmuje kroki w kierunku 

pozyskania środków z Funduszu Organizacji Pozarządowych z projektu wspólnego prowadzonego 

w Warszawie. Wyraził nadzieję, że wniosek, który zostanie złożony w styczniu 2008 r., pozwoli na 

organizację kolejnego Przeglądu.  

Dyrektor PCPR Pan Mirosław Sobkowiak poinformował, że Fundacja miała jednak możliwość 

pozyskania środków w trakcie konkursu na dotacje ogłoszonego przez Wojewodę, lecz z tej 

możliwości nie skorzystała.  

Dyrektor odpowiadając na pytanie dotyczące przyczyny zmian regulaminów w jednostkach 

powiatowych zwrócił uwagę na pewne zamieszanie, gdyż Sejm już trzykrotnie w tym roku zmieniał 

ustawę o pomocy społecznej. Dyrektor PCPR wraz z dyrektorami domów pomocy społecznej 

wystąpił do Zarządu Powiatu o ustanowienie zastępców, ze względu na zbyt duży zakres prac. 

Zarząd wyraził zgodę na powołanie nieetatowych zastępców, którzy podczas nieobecności 

dyrektora będą mogli podejmować decyzje istotne dla bieżącej działalności jednostki.  

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer poinformował, że 

Zarząd Powiatu wystąpił do WZIR Leszno o zwrot kosztów naprawy dróg Karzec - Rokosowo                
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i Pudliszki – Karzec, które w okresie pozimowym zostały zalane. Koszt remontu pierwszego 

odcinka to 49.000 zł, koszt drugiego- 99.000 zł.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora poinformował, że remont dachu dotyczy Domu Pomocy 

Społecznej w Chwałkowie. Dodał, że w dniu wczorajszym wizytował te budynki. Pomimo tego, iż 

na dachu budynku pałacu jest dobra dachówka, było tam widać po ulewie elementy zacieków.  

Odpowiadając na pytanie dotyczące powstania nowego kierunku nauczania w ZSOiZ w Krobi 

wyjaśnił, że Dyrektor szkoły prowadzącej kształcenie zawodowe w porozumieniu z organem 

prowadzącym szkołę po zasięgnięciu opinii Kuratora Oświaty oraz Powiatowej Rady Zatrudnienia 

ustala zawody, w których kształci szkoła. Dyrektor tej szkoły, mając na uwadze zainteresowanie 

młodzieży z terenu Gminy Krobia oraz z terenu Powiatu Rawickiego przeprowadził prognozy, na 

podstawie których stwierdził, iż jest potrzeba otwarcia takiego kierunku. Wicestarosta stwierdził, iż 

istnieją zasadnicze różnice w programie nauczania pomiędzy zasadniczą szkołą zawodową 

kształcącą w zawodzie sprzedawca, a technikum kształcącym w zawodzie technik handlowiec. 

Podkreślił, że osoba uzyskująca tytuł technika handlowca może dalej kontynuować naukę na 

studiach wyższych. Może również, po uzyskaniu uprawnień pedagogicznych, dalej sam kształcić 

uczniów.  

Wicestarosta odpowiadając na pytanie radnej Pani Puślednik w sprawie pisma Wicewojewody 

poinformował, że miało ono związek z wcześniejszą wizytą Wicewojewody w domach pomocy 

społecznej oraz w Domu Dziecka. Wicewojewoda w piśmie bardzo wysoko ocenił stan techniczny 

tych jednostek. Kontynuacją tego pisma jest wyjazd dnia 3 lipca br. Wicestarosty do Poznania.  

Członek Zarząd Pan Jerzy Ptak odnosząc się do pytania w sprawie współpracy z Powiatem 

Unterallgäu przyznał, ze podczas ubiegłorocznej wizyty władz powiatu gostyńskiego padła 

propozycja organizacji wystawy artystów niemieckich w Polsce. Już w styczniu br., podczas 

rozmowy z przedstawicielem Powiatu Unterallgäu, padła propozycja przesunięcia tej wystawy co 

najmniej o rok, gdyż mają problem ze znalezieniem chętnych artystów, którzy chcieliby wziąć 

udział w takiej imprezie. Ostatnio odbyta wizyta delegacji polskiej w Niemczech ma swe 

uzasadnienie w tym, że nastąpiła zmiana władz w obu powiatach. W Niemczech, po 28 latach 

urzędowania na stanowisku Starosty odszedł Pan Haisch. Podkreślił, że bardzo pozytywnie 

wypadło spotkanie lokalnych grup działania, tj. z Unterallgäu oraz Gościnna Wielkopolska. Są już 

propozycje dalszej współpracy oraz dążenia w kierunku wspólnych projektów w ramach projektu 

Leader +. Wracając do współpracy kulturalnej Pan Ptak poinformował, że w przypadku, gdyby nie 

udało się zorganizować wystawy, jest deklaracja zaproszenia władz powiatu gostyńskiego na 

święto, które odbywa się co trzy lata. Ponadto jesienią jest planowana wizyta delegacji niemieckiej 

ze Starostą Unterallgäu na czele w powiecie gostyńskim, podczas której planuje się 

zaprezentować stronie niemieckiej jedno z naszych stowarzyszeń, tj. Bractwo Rycerskie, które 

mogłoby doskonale się wpisać w niemieckie święto. 

Odpowiadając na pytanie dotyczące Stowarzyszenia Wspierania Przedsiębiorczości Powiatu 

Gostyńskiego i przyznanej jej dotacji, Pan Ptak poinformował, że szerszej informacji na ten temat 
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udzieli Pan Michał Listwoń, który obecnie jest członkiem Zarządu stowarzyszenia. Dodał, że 

niektóre zadania są trudne do zdefiniowania.  

Kierownik Biura Promocji i Rozwoju Powiatu Pan Michał Listwoń przypomniał cel, który został 

określony jako „aktywizacja obywatelska uczniów szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych poprzez 

nabywanie umiejętności społecznych i aktywizację młodzieży uczestniczącej w życiu lokalnej 

społeczności”. Zadanie to trudne jest do zdefiniowania czy zdiagnozowania. Polega to na 

zapraszaniu wybitnych przedstawicieli świata biznesu, lokalnych mediów czy też organizacji 

pozarządowych. Spotkania te mają wskrzesić wśród młodzieży zaangażowanie w realizację 

pewnych celów. Pan Listwoń podkreślił, że wśród celów Stowarzyszenia jest „krzewienie zadań 

oświatowych”, które wpisuje się w funkcjonowanie tego Stowarzyszenia.  

Radna Pani Elżbieta Palka wracając do sprawy umorzenia kary dla Biura Wycen i Obrotu 

Nieruchomościami zapytała, czy przedłożono stosowne zaświadczenie lekarskie oraz ponowiła 

pytanie, dlaczego umorzono karę.  

Ponadto radna powołując się na wypowiedź Starosty, iż zabezpieczenie karetki jest zadaniem 

Wojewody, zwróciła się o przedstawienie podstawy prawnej, na podstawie której powiat od 1 

stycznia br. to zadanie realizował.  

Radna zwróciła uwagę na brak zapisu w informacji z działalności Zarządu na temat jednostek, 

które mają swoją siedzibę przenieść do budynku Heliosu. Radni powinni zostać o tym 

poinformowani.  

Wracając do sprawy wizyty delegacji Polskiej w Powiecie Unterallgäu radna zapytała, czy radny 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Pan Marian Poślednik brał udział w wyjeździe na koszt 

„Wielkopolski Gościnnej”. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak wracając do kwestii utworzenia przy ZSOiZ w Krobi Technikum 

Handlowego powiedział, że ma pewne obawy. Zapytał, czy kierunek ten zostanie otwarty jeszcze 

w tym roku, jeśli tak, to dlaczego decyzja zapadła tak późno.  

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że kierunek ten zostanie otwarty z dniem 1 września 

br. Była to decyzja dyrektora szkoły, która uzyskała również aprobatę Powiatowej Rady 

Zatrudnienia. Nie powinno się ograniczać dyrektora w tym zakresie, którego celem jest rozwój 

szkoły. Podkreślił, że technik handlowiec to nie to samo co sprzedawca.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że nie uzyskał pełnej odpowiedzi na pytanie w 

sprawie Stowarzyszenia Wspierania Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego. Zapytał, czy 

Stowarzyszenie posiada kwalifikacje, aby prowadzić taką działalność, gdyż z celów 

Stowarzyszenia wymienionych na jej stronie internetowej to nie wynika.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zaproponował, aby Starostwo udostępniło 

radnemu Panu Jędrkowiakowi materiały związane z tym wnioskiem.  
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Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wracając do pytania w sprawie umorzenia kary za 

nieterminowe wykonanie operatów powiedział, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  

Odnosząc się do kwestii finansowania karetki Starosta powiedział, że zadanie to zostało zapisane 

w budżecie na 2007 r. Zlecenie takiej usługi jest możliwe, jednak Zarząd po analizie doszedł do 

wniosku, że jest to zadanie zbyt kosztowne, a powiat nie posiada wolnych środków na ten cel. 

Karetka była finansowana od stycznia, gdyż istniała szansa, że zadanie to jednak dalej przejmie 

Wojewoda. Tak się jednak nie stało.  

Poinformował również, że zmiana decyzji co do umieszczenia jednostek w budynku Heliosu przy 

ul. Poznańskiej 200, była konsultowana z dyrektorami tych jednostek. Ponadto postanowiono 

wykorzystać na remont budynku środki pozabudżetowe z Powiatowego Funduszu Zasobów 

Geodezyjnych. Poprawią się również warunki pracy w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, 

gdyż pomieszczenia zwolni Powiatowy Zespół do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności. Dodał, 

że nie wszystkich zadowoli polityka prowadzona przez obecny Zarząd Powiatu, ale po to właśnie 

ta dyskusja. 

Starosta poinformował, że w bieżącym roku będzie miała miejsce wizyta Starosty Powiatu 

Unterallgäu w Polsce. W tej chwili prowadzona jest wymiana młodzieży licealnej.  

Wyjaśniając udział radnego sejmiku Pana Mariana Poślednika w wizycie w Niemczech powiedział, 

że przed wyjazdem były prowadzone rozmowy ze stroną niemiecką na temat zainteresowania 

współpracą przy realizacji projektu Leader +. Pan Poślednik nie otrzymał od powiatu żadnej diety, 

powiat również nie finansował noclegów oraz wyżywienia, zaproponował jedynie jedno wolne 

miejsce w samochodzie.  

Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła uwagę, że pytała konkretnie o podstawę prawną, na 

podstawie której powiat finansował funkcjonowanie trzeciej karetki. Poprosiła, aby odpowiedź na to 

pytanie została jej udzielona na piśmie.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał, kiedy zostanie podjęta uchwała w sprawie utworzenia 

Technikum Handlowego w Krobi.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że zgodnie z nowymi przepisami uchwała Rady 

Powiatu w tej sprawie nie jest potrzebna. 

 

Ad. 7) 

Przewodniczącego Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym złożono i udzielono odpowiedzi na następujące interpelacje. 

Ø Zarząd Powiatu udzielił odpowiedzi na interpelację złożoną przez Klub Radnych 
Lewica i Demokraci w sprawie udzielenia informacji o podjętych przez Zarząd 

Powiatu Gostyńskiego działaniach dotyczących postępu prac remontowo- 

budowlanych w szpitalu o treści: 
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„Odpowiadając na interpelację Klubu Radnych Lewica i Demokraci, Zarząd 

Powiatu Gostyńskiego informuje: W dniu 23 października 2006 r. podpisana 

została umowa na wykonanie robót budowlanych stanowiących I etap prac 

remontowo –budowlanych w szpitalu a polegających na przebudowie                         

z rozbudową istniejącego budynku sióstr na pomieszczenia dla oddziału 

ginekologiczno-położniczego. Zgodnie z umową zakres robót opiewa na kwotę         

1.158.517,17 zł i ma być wykonany do 30 czerwca br. Przebudowany budynek 

sióstr wraz z częścią nowo pobudowaną zostanie komunikacyjnie powiązany            

z istniejącym szpitalem. Ponieważ roboty dotyczą głównie przebudowy budynku 

sióstr to części z nich nie można było przewidzieć na etapie projektowym,                 

w wyniku czego koniecznym stało się wykonanie robót dodatkowych. Na tę 

okoliczność sporządzone zostały protokoły konieczności ich wykonania oraz 

kosztorysy inwestorskie, których wartość wynosi 121.000,00 zł. Roboty 

dodatkowe dotyczą robót rozbiórkowych, wykopów i fundamentów, ścian, 

konstrukcji dachowej i pokrycia, podłoży i posadzek, stolarki okiennej, 

utwardzenia i zagospodarowania terenu, ogrodzenia, sieci telefonicznej, 

komputerowej, telewizji kablowej, instalacji przyzywowej, instalacji wody i 

kanalizacji sanitarnej, kanału c.o. Opracowana przez firmę projektową koncepcja 

funkcjonalna następnego etapu prac poddana była dyskusji podczas ostatniego 

posiedzenia Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki 

Zdrowotnej w Gostyniu, które odbyło się w dniu 16.04.2007 r. i dotyczyła ona 

głównie pozostawienia oddziału chirurgii dziecięcej. W wyniku dyskusji podjęto 

uchwałę zobowiązującą Zarząd Szpitala do opracowania koncepcji zmierzającej 

do utrzymania świadczeń w zakresie chirurgii dziecięcej. Obecnie powołany 

zostanie zespół do opracowania wytycznych do projektu i uzgodnienia koncepcji 

funkcjonalno-użytkowej dotyczącego kolejnego etapu modernizacji. Po 

zatwierdzeniu tej koncepcji przez Zarząd Powiatu rozpisany zostanie przetarg na 

opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej, która określi wielkość 

środków niezbędnych do realizacji przedmiotowej inwestycji. W odniesieniu do 

wyposażenia nowo powstałych pomieszczeń opracowana jest wycena 

szacunkowa wyposażenia oddziału ginekologiczno-położniczego. SP ZOZ 

przystąpił do realizacji zakupu niezbędnego sprzętu. 

 

Ø Dnia 11 maja 2007 r. interpelację w sprawie płac pracowników Starostwa 

Powiatowego oraz jednostek organizacyjnych złożył radny Pan Krzysztof Deutsch. 

 Interpelacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Zarząd Powiatu na interpelację udzielił odpowiedzi informując, że zajmie się 

sprawą przy konstruowaniu budżetu powiatu na 2008 r.  
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Ø Dnia 26 czerwca br. interpelację złożył radny Pan Krzysztof Wachowiak. 

Interpelacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad. 8) Składanie zapytań radnych. 

 

w Radny Pan Mirosław Waluś zapytał o sytuację w gostyńskim SP ZOZ w związku          

z ogólnokrajowym strajkiem lekarzy i pielęgniarek. 

w Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy w związku z przeprowadzonym 

konkursem na Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych w Grabonogu wpłynęły 

odwołania. Z informacji uzyskanych ze środków masowego przekazu wynika, iż 

sytuacja z rozstrzygnięciem konkursu nie jest jednoznaczna.  

w Radna Pani Elżbieta Palka zadała następujące pytania: 

ü w związku z remontem szpitala zapytała, czy Zarząd Powiatu podjął jakieś 

kroki w kierunku pozyskania od miasta terenu po byłym PKS, który byłby 

szpitalowi bardzo potrzebny. 

ü odnosząc się do treści odpowiedzi udzielonej przez Zarząd Powiatu na 

interpelację Klubu Lewica i Demokraci stwierdziła, że odpowiedź ta nie 

satysfakcjonuje, gdyż nie padają w niej żadne konkrety, żadne liczby, żadne 

kwoty. Zapytała, co to jest Zarząd szpitala. Stwierdziła, że brak szczegółów,         

w związku z tym, jeżeli dzisiaj nie zostanie udzielona odpowiedź, Klub 

ponownie zwróci się o to na piśmie. Radna zwróciła również uwagę na bardzo 

długi okres oczekiwania na odpowiedź, podczas gdy media otrzymały 

informacje znacznie wcześniej.  

w Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał, jak to się stało, że wysypiska śmieci 

będące w zarządzie gmin nie spełniające norm zostały zamknięte. W informacji 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska z 2006 r. pojawiło się stwierdzenie, 

że wysypisko w Karcu zostało zamknięte. W tej chwili olbrzymie ilości śmieci wozi 

się na to wysypisko, podczas gdy podłoże żwirowe, nie iłowe inie jest 

nieodpowiednie. To samo dotyczy wysypiska w Poniecu, gdzie również wywożone 

są olbrzymie ilości śmieci. Ponadto przy najmniejszym wietrze odpady z wysypiska 

fruwają po polach.  

 

Ad. 9 a) 

Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej przedstawił Przewodniczący Rady Pan 

Robert Marcinkowski. 

Poinformował, że Komisja Samorządowo- Organizacyjna i Porządku Publicznego na posiedzeniu 

w dniu 25 kwietnia 2007 r. wystąpiła z wnioskiem do Przewodniczącego Rady Powiatu o powołanie 

Komisji Statutowej celem dokonania zmian w obowiązującym obecnie Statucie oraz opracowania 
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jego tekstu jednolitego. Zgodnie z art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym Rada Powiatu może powoływać ze swojego grona stałe i doraźne komisje do 

określonych zadań, ustalając przedmiot ich działania oraz skład osobowy. 

 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan 
Grzegorz Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący dodał, że komisja nie wskazała kandydatów, proponuje jednak, aby w skład 

Komisji Statutowej wchodzili przedstawiciele klubów radnych. 

 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zwrócił się do radnych o zgłaszanie 

kandydatur do prac w komisji. 

 

Radny Pan Grzegorz Marszałek zgłosił kandydatury Pana Kazimierza Musielaka na 

Przewodniczącego Komisji oraz Panów Zdzisława Kowalczyka i Krzysztofa Wachowiaka na 

członków komisji. 

Radny Pan Stanisław Zaremba zgłosił kandydaturę Pana Jarosława Jędrkowiaka. 

Radny Pan Leszek Kamiński zgłosił kandydaturę Pana Mirosława Walusia. 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zgłosił kandydaturę Pana Grzegorza 

Marszałka.  

 

Radni: Kazimierz Musielak, Zdzisław Kowalczyk, Krzysztof Wachowiak, Jarosław Jędrkowiak i 

Mirosław Waluś wyrazili zgodę na kandydowanie.  

Radny Pan Grzegorz Marszałek nie wyraził zgody na kandydowanie. 

 

Uchwała Nr VIII/54/07 w sprawie powołania Komisji Statutowej w składzie: 
Kazimierz Musielak- Przewodniczący Komisji 
Jarosław Jędrkowiak, 
Zdzisław Kowalczyk 
Krzysztof Wachowiak 
Mirosław Waluś 
została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Ad. 9 b) 

Projekt uchwały w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego” przedstawił 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski.  

Poinformował, że dnia 30 sierpnia 2001 r. Rada Powiatu Gostyńskiego uchwałą                         

Nr XXXIV/212/01 przyjęła Statut Powiatu Gostyńskiego, którego § 6 ust. 1 stanowi, iż mając na 

celu odpowiednie uhonorowanie obywateli i instytucji za zasługi wniesione dla Powiatu 

Gostyńskiego ustanawia się wyróżnienie „Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego”. Dnia 7 grudnia 
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2001 r. Rada Powiatu Gostyńskiego uchwałą Nr XXXVIII/238/01 określiła zasady i szczegółowy 

tryb przyznawania wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego”.  

W lutym br. Klub Radnych „Lewica i Demokraci” zwrócił się do Przewodniczącego Rady 

Powiatu z wnioskiem o nadanie wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego” spółce 

„REXAM Szkło Gostyń SA”, która w 2007 roku obchodzi 85- lecie istnienia. Huta szkła w Gostyniu 

była jedną z pierwszych hut szkła powstałych w Wielkopolsce po I wojnie światowej. Założył ją w 

1922 r. właściciel ziemski Stefan Żółtowski ze wsi Węgrowo koło Obornik. W 1924 r. rozpoczęto w 

hucie w Gostyniu pierwszą produkcję, która odbywała się metodą ręczną na jednej wannie 

szklarskiej. W 1946 r. huta szkła została upaństwowiona. Datę przełomową dla huty stanowi rok 

1953, kiedy to rozpoczęto pełną automatyzację sposobu produkcji opakowań szklanych. 

Wybudowano nowoczesną - na skalę europejską - halę produkcyjną z trzema wannami 

szklarskimi. Pierwsza produkcja na nowych liniach ruszyła w lipcu 1962 r. Pod koniec lat 80- tych 

Wielkopolska Huta Szkła w Gostyniu stała się największym producentem słoi w kraju, z produkcją 

około 300 milionów sztuk rocznie. Ostatnie ważne historycznie wydarzenie w dziejach zakładu 

miało miejsce w 1996 roku, kiedy to nastąpiło jego sprywatyzowanie przez szwedzki koncern PLM 

AB. Od 1999r. huta szkła w Gostyniu wchodzi w skład międzynarodowej grupy REXAM. REXAM 

Plc, który ma siedzibę główna w Londynie, jest wiodącym producentem opakowań konsumenckich 

oraz największym producentem puszek do napojów na świecie. REXAM Szkło Gostyń SA jest 

obecnie jedną z czołowych firm produkujących opakowania szklane w Polsce zatrudniającą ok. 

370 pracowników. Jej udział produkcji na rynku krajowym wynosi ok. 13%. O uznaniu, jakim cieszy 

się REXAM Szkło Gostyń SA świadczą uzyskane certyfikaty ISO 9001, ISO 14001, HACCP oraz 

wiele znaczących nagród i wyróżnień, m.in. Gazele Biznesu 2005, Inwestor w Kapitał Ludzki 

(2002, 2003), Pracodawca- Organizator Pracy Bezpiecznej (2003). REXAM Szkło Gostyń wspiera 

również lokalne środowisko. Spółka przekazała środki na zakup samochodu osobowego dla ruchu 

drogowego Komendy Powiatowej Policji w Gostyniu oraz sfinansowała zakup 220 lamp 

rowerowych dla dzieci ze szkół wiejskich, które zostały rozdane podczas egzaminów na kartę 

rowerową. Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu w 2004 i 2006 roku 

otrzymała środki na zakup ciężkiego samochodu ratowniczo- gaśniczego i jego wyposażenia oraz 

na zakup dwóch bram na terenie Komendy. Firma wsparła również finansowo organizację I i II 

Festiwalu Muzyki Oratoryjnej Musica Sacromontana na Świętej Górze w Gostyniu. W dniach 15- 

17 września 2006 r. uczestniczyła w ogólnopolskiej kampanii „Sprzątanie Świata- Polska”, której 

patronem była Fundacja Nasza Ziemia. Od 2004 roku REXAM Szkło Gostyń SA jest sponsorem 

Miejskiego Klubu Sportowego „Kania”, a od 2006 roku Kolarskiego Klubu Sportowego „Gostyń”. W 

styczniu 2007 roku firma przekazała środki na zakup nowego aparatu do USG na potrzeby 

Oddziału Urologicznego Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Lesznie. Oprócz powyższych 

działań REXAM Szkło Gostyń SA nie zapomina też o niesieniu pomocy dla przedszkoli, szkół, 

klubów sportowych, stowarzyszeń i wielu innych instytucji, które zwracają się z prośbą o wsparcie. 
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Ponadto 22 maja 2007 r. wpłynął wniosek Klubu Radnych „Lewica i Demokraci” do 

Przewodniczącego Rady Powiatu o nadanie wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego” 

Samorządowemu Funduszowi Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o. w Gostyniu.  

Fundusz powstał w 2002 roku, dysponując kapitałem założycielskim w wysokości           

222.000 tys. zł. Przez cztery lata działalności Fundusz pozyskał kolejne środki z samorządów, 

instytucji finansowych i organizacji do sumy aktywów ponad 5 mln zł, co stanowi wzrost kapitału 

poręczycielskiego o ponad 2200%. Jego działalność polega na poręczaniu spłaty kredytów i 

pożyczek mikro, małym i średnim przedsiębiorstwom działającym na terenie 17 powiatów 

ziemskich i jednego powiatu grodzkiego. Większość kapitału zaangażowana jest jednak na terenie 

powiatu gostyńskiego. Dzięki udzielonym przez banki multiplikatorom Fundusz może poręczać na 

kwotę wielokrotnie wyższą niż wysokość kapitału, jakim dysponuje. Od początku swojego istnienia 

Fundusz udzielił 345 poręczeń na łączną kwotę 14 min 829 tys. zł. Tak wysokie wyniki są 

rezultatem dobrego zarządzania, dużego zainteresowania przedsiębiorców tą formą pomocy oraz 

korzystnych relacji z instytucjami finansowymi współpracującymi z Funduszem. Obecnie 

udziałowcami Funduszu są: Bank Gospodarstwa Krajowego, Gmina Gostyń, Miasto i Gmina 

Krotoszyn, Miasto Leszno, Powiat Gostyński, Gmina Rawicz, Gmina Krobia, Gmina Piaski, Gmina 

Poniec, Gmina Pępowo, Gmina Borek Wielkopolski, Gmina Dolsk, Gmina Pogorzela, Gmina 

Czempiń. Stowarzyszenie Wspierania Przedsiębiorczości w Kościanie, Stowarzyszenie Kupców 

Ziemi Gostyńskiej. Najważniejsze inicjatywy i wyróżnienia Funduszu to wejście udziałowe Banku 

Gospodarstwa Krajowego w Warszawie w kwocie 500 tys. zł (2004 r.), wyróżnienie przez Ministra 

Gospodarki i Pracy za przyczynianie się do wzrostu gospodarczego regionu (2006 r.), podpisanie 

umowy o dofinansowanie z Polską Agencją Rozwoju Przedsiębiorczości w ramach programu 

Sektorowego Programu Operacyjnego Wzrost Konkurencyjności Przedsiębiorstw na kwotę 3 min 

zł (2006 r.), podjęcie decyzji o objęciu dodatkowych udziałów przez BGK w kwocie 595 tys. zł 

(2006 r.), zajęcie w rankingu BGK II miejsca pod względem wyników działalności wśród funduszy 

lokalnych w Polsce (2006 r.), otrzymanie tytułu Laureata Nagrody Gospodarczej Województwa 

Wielkopolskiego w kategorii Instytucja Finansowa roku 2006. Ze względu na coraz większe 

zainteresowanie przedsiębiorców tą formą wsparcia, SFPK Sp. z o.o. nadal rozwija działalność i 

pozyskuje dodatkowe środki, dzięki którym jego możliwości finansowe wciąż się zwiększają. 

Plany rozwojowe Funduszu to podjęcie starań o podniesienie udziałów przez obecnych 

udziałowców, pozyskanie dla spółki nowych udziałowców, wystąpienie z wnioskiem o kolejne 

dokapitalizowanie z Banku Gospodarstwa Krajowego, wystąpienie z wnioskiem o środki w ramach 

RPO na lata 2007-2013 z Urzędu Marszałkowskiego. Działania Funduszu w znacznym stopniu 

przyczyniają się do rozwoju gospodarczego powiatu gostyńskiego. Instytucja ta w ciągu zaledwie 

kilku lat stała się znaczącym podmiotem realizującym zadania z zakresu wspierania 

przedsiębiorczości. Jest aktywnym nośnikiem promocji i kreowania pozytywnego wizerunku 

powiatu gostyńskiego. Tytuł „Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego" będzie dowodem docenienia 

przez władze samorządowe powiatu tej prężnie rozwijającej się instytucji. 
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15 marca br. Zarząd Powiatu Gostyńskiego zwrócił się do Przewodniczącego Rady Powiatu 

z wnioskiem o nadanie wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego” druhowi harcmistrzowi 

Leonowi Adamskiemu.  

Druh harcmistrz Leon Adamski z harcerstwem związany jest od 1945 r., kiedy to wstąpił do            

6 drużyny ZHP im. Księcia Józefa Poniatowskiego w Poniecu. W latach 1966 – 1975 dh Adamski 

był zastępcą Komendanta Ośrodka Harcerskiego w Poniecu. Pełnił również inne funkcje w 

harcerstwie: w latach 1966-68 członka Rady Hufca Gostyń, od 1970 roku członka Rady Chorągwi 

Leszczyńskiej ZHP i członka komisji instruktorskiej, a od 1975 roku członka rady i zastępcy 

Komendanta Hufca w Poniecu. W roku 1987 został wybrany Komendantem Hufca ZHP w 

Poniecu. Po reorganizacji harcerstwa w roku 1997 dh Adamski objął funkcję Komendanta Szczepu 

ZHP, którą piastuje aż do dzisiaj. Od 1999 roku do chwili obecnej jest również członkiem Komendy 

Hufca ZHP w Gostyniu. Inicjatywą druha Adamskiego było zorganizowanie obozu harcerskiego w 

okresie letnim w Trzciance dla harcerzy z całego powiatu. Nawiązał współpracę z Zarządem 

Głównym Związku Inwalidów Wojennych RP w Warszawie, którą nadal utrzymuje. Był wielokrotnie 

inicjatorem Zlotu Hufca ZHP, w których uczestniczyło wiele drużyn z terenu powiatu. Współpracuje 

z Komendantami Szczepów ZHP wspólnie organizując Rajdy i spotkania. Jest autorytetem dla 

zuchów, harcerzy i instruktorów z całego powiatu. Z inicjatywy druha od samego początku po 

dzień dzisiejszy osobiście w asyście harcerzy przekazuje Ogień Betlejemski organizacjom, 

instytucjom i szkołom na terenie gminy i powiatu. Od roku 1956 do 2005 był współorganizatorem i 

organizatorem wypoczynku letniego dla zuchów, harcerzy oraz uczniów ze szkół znajdujących się 

na terenie gminy Poniec, a później również z całego powiatu. Dzięki jego staraniom dzieci mogły 

wyjechać m.in. do Krzeszowa koło Kamiennej Góry, Podtynia koło Kłodzka, Osiecznej, Łagowa, 

Karpacza, Barlinka, Trzcianki, Batorowa, Rudawy, Cieszyna. W ramach wymiany z okręgiem Suhl 

w Niemczech dh Adamski zorganizował wyjazd młodzieży oraz uczestniczył w nim jako 

komendant i tłumacz. Od roku 1990 organizował biwaki zimowe w Szurkowie, Świeradowie Zdroju 

i Lginiu. Na jednym obozie była także grupa z okręgu Suhl. Osobnym rozdziałem w działalności dh 

Adamskiego były organizowane przez okres 10 lat biwaki w Starkowie. Dzięki dobrej współpracy          

z Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Poniecu w wyjazdach 

organizowanych przez druha oraz zajęciach prowadzonych przez pracowników Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej z Leszna mogły brać udział również dzieci z rodzin 

patologicznych. Oprócz pracy na rzecz ZHP dh harcmistrz Leon Adamski pracował na rzecz 

miasta i gminy Poniec. Od 28.06.1984 roku był członkiem Prezydium Rady i przewodniczącym 

Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych oraz członkiem Komisji ds. Alkoholowych. 

Od 1989 roku był członkiem Komisji ds. Współpracy z Holandią. Wyjeżdżał jako kierownik, opiekun 

i tłumacz języka niemieckiego z grupą dzieci do zaprzyjaźnionego Lienden oraz był organizatorem 

i kierownikiem wycieczek dla dzieci holenderskich po Polsce. W latach 1996-1999 współpracował 

z GCK w Poniecu organizując i prowadząc obozy szkoleniowo-wypoczynkowe dla Ponieckiej 

Młodzieżowej Orkiestry Dętej. Za działalność na rzecz orkiestry został mianowany jej Honorowym 

Członkiem. W latach 1999-2005 był członkiem Zarządu Miejsko - Gminnego OSP w Poniecu. Leon 
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Adamski znany jest również z tego, że był inicjatorem Rajdu Szlakiem Miejsc Pamięci Powstania 

Wielkopolskiego (ostatni taki rajd miał miejsce w październiku 2006, a udział w nim wzięło ponad 

100 uczniów). Za swoją pełną zaangażowania działalność otrzymał wiele nagród i odznaczeń, 

m.in.: Krzyż za zasługi dla ZHP (1982 r.), Złoty Krzyż Zasługi (1986), Odznaka za Zasługi dla 

Województwa Leszczyńskiego (1988), Złoty Krzyż za zasługi dla ZHP (1988), Medal za Zasługi dla 

Oświaty Leszczyńskiej (1989), Honorowa Odznaka za Zasługi dla Leszczyńskiej Chorągwi ZHP 

(1982), Honorowa Odznaka ZIW (1993), Srebrny Medal za Zasługi dla Pożarnictwa (1998), 

Srebrny Medal za Zasługi dla Obronności Kraju (2002 r.), Medal za Zasługi Liga Obrony Kraju 

(2002 r.), Złota Honorowa Odznaka za Zasługi dla Leszczyńskiej Chorągwi ZHP (1991 r.), Medal 

za Zasługi dla ZIW - Zarząd Okręgu w Poznaniu (1999 r.).  

Wnioski złożone przez Klub Radnych „Lewica i Demokraci” oraz przez Zarząd Powiatu zostały 

pozytywnie zaopiniowane przez Komisję opiniującą wnioski „Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego”, 

w związku z czym przedkładam projekt uchwały i wnoszę o jego przyjęcie.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr VIII/55/07 w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu 
Gostyńskiego” została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,              
0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad. 9 c) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/30/2007 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia               

15 marca 2007 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania przedstawił Wicestarosta Pan 

Janusz Sikora. 

Poinformował, że w związku z małym zainteresowaniem osób niepełnosprawnych 

zaciąganiem pożyczek na rozpoczęcie działalności gospodarczej albo rolniczej, proponuje się 

kwotę 70 000 zł z zadania nr 3 w załączniku nr 2 zmniejszyć o kwotę 10.000. Z podobnych 

przyczyn proponuje się również kwotę 50 000 z zadania nr 1 - zwrot kosztów poniesionych przez 

pracodawcę dotyczących przystosowania nowych lub istniejących stanowisk pracy dla osoby 

niepełnosprawnej - w załączniku nr 2 pomniejszyć o kwotę 10.000. Ponadto w załączniku nr 1             

z uwagi na przyznanie mniejszych dofinansowań dla organizacji pozarządowych w ramach sportu, 

kultury, rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych kwotę 45 000 zmniejszyć o kwotę 5 000 zł. 

Środki te w związku z bardzo dużym zainteresowaniem korzystania z dofinansowania do 

uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych zostaną przeniesione do wykorzystania na zadanie nr 

1 w załączniku nr 1 z zakresu rehabilitacji społecznej. 

 

 



 17 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pan Mirosław Sobkowiak zwrócił uwagę, 
że w samym projekcie uchwały nastąpiła pomyłka pisarska. Jak wynika z uzasadnienia,          
w § 1 ust. 1 pkt 1) kwotę 120. 000 zł należy zastąpić kwotą 125.000 zł. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że Powiatowa Społeczna Rada 

ds. Osób Niepełnosprawnych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, jakie kroki zostały podjęte w kierunku poinformowania 

społeczeństwa o możliwościach przekazania środków na rehabilitację zawodową osób 

niepełnosprawnych, czy były spotkania z przedsiębiorcami lub czy media otrzymały taką 

informację.  

Dyrektor PCPR Pan Mirosław Sobkowiak stwierdził, że pytanie to powinno paść w kierunku 

Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Starostwa oraz Powiatowego Urzędu Pracy. Wyjaśnił, iż 

jest to zadanie stałe wynikające z zapisów ustawowych. Od 4 lat, kiedy to zmieniły się przepisy 

zmieniające w sposób diametralny dofinansowanie dla pracodawców na tworzenie stanowisk 

pracy- zmiana polegała na tym, że pracodawcy stracili możliwość dofinansowania tworzenia 

nowego stanowiska pracy. Dyrektor wyjaśniając tę kwestię podał przykład zakupu samochodu.  

Wg starych przepisów, można było kupić używany samochód i zrobić stanowisko pracy dla 

kierowcy niepełnosprawnego poprzez przystosowanie tego samochodu (np. poprzez umieszczenie 

biegów w kierownicy). Zgodnie z nowymi przepisami tylko i wyłącznie można uzyskać 

dofinansowanie na przystosowanie samochodu, natomiast zakup samochodu spoczywa na 

pracodawcy. Od chwili zmiany przepisów zainteresowanie tą formą dofinansowania w skali całego 

kraju spadło o 90 %. Omawiając kwestie informacji dla pracodawców Dyrektor powiedział, iż                 

w roku bieżącym taka informacja prawdopodobnie nie pojawiła się, natomiast w latach poprzednich 

takie informacje się pojawiały. W roku ubiegłym oraz w roku bieżącym wystąpiła luka prawna,                  

i została ona zlikwidowana dopiero teraz zmianą ustawy o rehabilitacji. Od 1 czerwca br. 

obowiązuje nowy przepis, który ponownie pozwala ogłaszać informacje o środkach, jakimi 

dysponuje powiat w zakresie działalności na rzecz osób niepełnosprawnych i o zadaniach, na 

które te środki można przeznaczać. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pani Justyna Krzyżostaniak poinformowała, że PUP 

organizuje szkolenia dla niepełnosprawnych. Z uwagi na to, że środków na ten cel nie ma, szkoleń 

odbywa się ok. 3 rocznie.  
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Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że w informacji z działalności Zarządu był zapis, 

że PCPR zwrócił się o środki w wysokości 2.500 zł na promocję. Zapytał, czy środki te zostaną 

przeznaczone na publikację ogłoszeń, o których tu teraz mowa. 

Dyrektor PCPR Pan Mirosław Sobkowiak wyjaśnił, że wniosek ten dotyczył pośrednio zadań,            

o których była tu mowa. PCPR ma obowiązek ogłaszania konkursów i wyników konkursów 

organizowanych na rzecz osób niepełnosprawnych. Dyrektor podziękował lokalnym mediom, które 

do tej pory publikowały te informacje bezpłatnie.  

 

Sekretarz Pan Leszek Maliński dodał, że zgodnie z uzasadnieniem w § 1 ust. 1 pkt 1) 
projektu uchwały należy dodać pakt. b) o treści „dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji           
i turystyki osób niepełnosprawnych kwotę 45.000 zł zastępuje się kwotą 40.000 zł”. 
 

Wniosek o dokonanie poprawek pisarskich w § 1ust. 1 projektu uchwały zgłoszonych przez 
Dyrektora PCPR oraz Sekretarza Powiatu został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 

Uchwała Nr VIII/56/07 w sprawie zmiany uchwały Nr V/30/2007 Rady Powiatu Gostyńskiego z 
dnia 15 marca 2007 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i 
społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne 
zadania została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 

głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 

Przewodniczący rady ogłosił półgodzinna przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono o godz. 18:35. 

 

 
Ad. 9 d) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych                       

w zakresie rehabilitacji społecznej, rehabilitacji zawodowej i zatrudniania oraz przestrzegania praw 

osób niepełnosprawnych w powiecie gostyńskim w latach 2007 – 2015 przedstawił Wicestarosta 

Pan Janusz Sikora. 

Poinformował, że zgodnie z art. 35 a ust. 1, pkt 1 ustawy o rehabilitacji zawodowej                           

i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych do zadań powiatu należy opracowywanie               

i realizacja powiatowych programów działań na rzecz osób niepełnosprawnych w zakresie 

rehabilitacji społecznej, rehabilitacji zawodowej i zatrudniania oraz przestrzegania praw osób 

niepełnosprawnych. Osoby niepełnosprawne jako członkowie społeczności powiatowej na równi ze 
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wszystkimi doświadczają zmian, jakie dokonują się w Polsce w ostatnich latach, ale nie są w stanie 

na równi z innymi bez odpowiedniej pomocy przystosować się optymalnie i szybko do 

zmieniających się realiów życia, a co za tym idzie w pełni odnaleźć się w nowej, często mało 

przyjaznej rzeczywistości. Osoby niepełnosprawne to grupa społeczna szczególnie zagrożona 

marginalizacją, narażona na wykluczenie społeczne, stąd potrzebująca zewnętrznego wsparcia. 

Przyjęcie i realizacja programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych przez Radę Powiatu 

Gostyńskiego oraz współpracujące z nią instytucje i organizacje pozarządowe pozwala na 

przygotowanie adekwatnych i celowych działań, które szybciej i pełniej pozwolą na zaspokojenie 

potrzeb osób niepełnosprawnych na terenie powiatu gostyńskiego, a także stwarza podstawy do 

pozyskiwania środków zewnętrznych na realizację zadań na rzecz osób niepełnosprawnych. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pan Mirosław Sobkowiak przedstawił 

radnym program w formie pokazu multimedialnego. Poinformował, że program składa się z V 

rozdziałów, tj. Wyjaśnienia wstępne, Problem niepełnosprawności w powiecie gostyńskim, 

Założenia ogólne, Program działań na rzecz osób niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji 

społecznej, rehabilitacji zawodowej i zatrudniania oraz przestrzegania praw osób 

niepełnosprawnych w powiecie gostyńskim w latach 2007 – 2015, Wykaz instytucji i organizacji na 

terenie powiatu gostyńskiego służących pomocą osobom niepełnosprawnym. Dyrektor 

przypomniał, że zgodnie z definicją, osobą niepełnosprawną jest osoba, która ma naruszoną 

sprawność organizmu trwale lub okresowo, która utrudnia lub ogranicza zdolność do wypełniania 

ról społecznych. Taka osoba musi posiadać stosowne oświadczenie o niepełnosprawności wydane 

przez powiatowy zespół do spraw orzekania o niepełnosprawności. Powiatowy zespół wydaje 

również orzeczenia bez określania o stopniu niepełnosprawności dla dzieci do 16 roku życia. 

Dzieci do 16 roku życia uznaje się za niepełnosprawne, bądź nie, ale nie zalicza się ich do stopni 

niepełnosprawności (choć uznaje się, że ich niepełnosprawność równa jest stopniowi znacznemu). 

W społeczeństwach krajów Unii Europejskiej około 14 % populacji to osoby niepełnosprawne.  

W Polsce ten wskaźnik jest na podobnym poziomie. W województwie wielkopolskim 16 % 

mieszkańców to osoby niepełnosprawne (525, 1 tys.). Na tle innych województw Wielkopolska 

zajmuje dość wysokie, czwarte miejsce pod względem liczby osób niepełnosprawnych w stosunku 

do ogółu mieszkańców. 

 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr VIII/57/07 w sprawie przyjęcia programu działań na rzecz osób 
niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej, rehabilitacji zawodowej                            
i zatrudniania oraz przestrzegania praw osób niepełnosprawnych w powiecie gostyńskim           
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w latach 2007 – 2015 została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 
Ad. 9e) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gostyniu za 2006 r. przedstawił Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski.  

Poinformował, że zgodnie z treścią art. 112 ust. 12 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej kierownik powiatowego centrum pomocy rodzinie składa radzie powiatu roczne 

sprawozdanie z działalności centrum oraz przedstawia wykaz potrzeb w zakresie pomocy 

społecznej. 

 
Dyrektor PCPR Pan Mirosław Sobkowiak przedstawił program w formie pokazu 

multimedialnego. Na wstępie zapytał radnych, ile placówek opieki społecznej znajduje się na 

terenie powiatu gostyńskiego. Wyjaśnił, że jest ich 21.  

 

 
Salę posiedzeń opuścił Starosta Pan Andrzej Pospieszyński  

oraz radny Pan Stanisław Zaremba. 

Na sali pozostało 17 radnych. 
 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. ,  

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr VIII/58/07 w sprawie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Gostyniu za 2006 r. została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów 
„za”, 0 głosów  „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podczas nieobecności radnych 
Pana Andrzeja Pospieszyńskiego oraz Pana Stanisława Zaremby. 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych.  

 

Ad. 9 f) 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w złotych dla 
jednostek organizacyjnych powiatu gostyńskiego przedstawił Wicestarosta Pan Janusz 
Sikora. 

Poinformował, że Zarząd przedkłada projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wartość 

jednego punktu w złotych dla następujących jednostek organizacyjnych powiatu gostyńskiego: 

1. Zespół Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu    
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2. Zespół Szkół Zawodowych w Gostyniu   

3. Zespół Szkól Rolniczych w Grabonogu     

4. Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi 

5. Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli  

6. Zespół Szkół Specjalnych w Brzeziu     

7. Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Gostyniu   

8. Dom Dziecka w Bodzewie  

W związku z planowaną regulacją wynagrodzeń dla pracowników administracji i obsługi                    

w jednostkach organizacyjnych powiatu gostyńskiego dyrektorzy jednostek wystąpili z prośbą             

o zmianę wartości jednego punktu w złotych. Wyrażenie przez Radę Powiatu zgody na 

zaproponowaną przez dyrektorów wartość jednego punktu w złotych pozwoli na prawidłowe 

ustalenie wysokości wynagrodzeń dla pracowników w wymienionych wyżej jednostkach, a ponadto 

spowoduje, że wynagrodzenia pracowników zatrudnionych na podobnych stanowiskach                    

w jednostkach organizacyjnych staną się porównywalne. Zgodnie z § 3 ust. 3 rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 2 sierpnia 2005 r. w sprawie zasad wynagradzania pracowników samorządowych 

zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych jednostek samorządu terytorialnego wartość 

jednego punktu ustala pracodawca w porozumieniu z Radą Powiatu. 

 

Wicestarosta zaproponował, aby w § 1 uchwały dopisać jako pkt. 8 Powiatowy Ośrodek 
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej, natomiast kolejny punkt otrzymałby numer 9. 
Ponadto Wicestarosta zaproponował, aby wartość punktu ujednolicić dla wszystkich 
jednostek na poziomie 4,50 zł za wyjątkiem Domu Dziecka w Bodzewie, gdzie wartość 

punktu wynosiłaby 4,15 zł.  

 

Na salę posiedzeń przybył Starosta Pan Andrzej Pospieszyński. 

Na Sali obecnych jest 18 radnych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zapytał, skąd wynika taka zmiana w projekcie 

uchwały.  

Naczelnik Wydziału Oświaty, Spraw Społecznych i Zarządzania Kryzysowego Pan Marek 
Smektała wyjaśnił, że analizując dotychczasową politykę kształtowania wynagrodzeń                          
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w jednostkach organizacyjnych powiatu gostyńskiego dało się zauważyć pewną stałość dążącą do 

ujednolicenia wartości punktu w złotych. Ponadto dane analityczne wydziału pozwalały dostrzec 

pewne nierówności związane z wynagrodzeniami, w związku z czym podjęto decyzję o 

ujednoliceniu wartości punktu w złotych. 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy poprzez zgłoszoną poprawkę ma rozumieć, iż wartość 

punktu dla Zespołu Szkół Zawodowych w Gostyniu zostanie obniżona do 4,50 zł z proponowanej 

stawki 4,75 zł. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Spraw Społecznych i Zarządzania Kryzysowego Pan Marek 
Smektała poinformował, że zmianę przeprowadzono po uzyskaniu zgody dyrektorów jednostek. 

 
Poprawka zgłoszona przez Wicestarostę została przyjęta w wyniku głosowania- 18 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podczas nieobecności radnego 
Pana Stanisława Zaremby.  

 
Uchwała Nr VIII/59/07 w sprawie wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w złotych dla 
jednostek organizacyjnych powiatu gostyńskiego została podjęta w wyniku głosowania: 18 

głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podczas nieobecności 
radnego pana Stanisława Zaremby.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 
Ad. 9 g) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/16/06 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 28 

grudnia 2006r. w sprawie zatwierdzenia projektu zestawienia przychodów i wydatków 

Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2007 rok przedstawił 

Etatowy Członek Zarządu Pan Jerzy Ptak. 

Poinformował, że przygotowana zmiana do uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego Nr III/16/06               

z dnia 28 grudnia 2006r. polega na wprowadzeniu do zestawienia przychodów i wydatków 

Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2007 r. zadania 

polegającego na sporządzeniu dokumentacji geodezyjno-kartograficznej pod budowę zbiorników 

wodnych w Gostyniu i Poniecu oraz zmiany kwoty z 28.000 zł na kwotę 23.000 zł w pozycji „Usługi 

związane z monitorowaniem zlikwidowanego składowiska odpadów niebezpiecznych - analizy              

z punktów monitoringowych - 5 piezometrów P-4, P-5, P-6, P-7, P-9 oraz opracowanie raportu” ze 

względu na wynegocjowanie kwoty o 5.000 zł niższej niż została zaplanowana na ten cel. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że komisja złożyła wniosek o zmianę w pkt. 12 załącznika do projektu uchwały 

poprzez wykreślenie zwrotu „Gostyń i Poniec”. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Józef Konarczak 

poinformował, że komisja złożyła wniosek o zmianę w pkt. 12 załącznika do projektu uchwały 

poprzez wykreślenie zwrotu „Gostyń i Poniec” a wpisanie zwrotu „w powiecie gostyńskim”. 

 

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał, czy jeżeli okaże się, że będzie budowany tylko jeden 

zbiornik retencyjny, to całe środki zostaną przekazane na tę inwestycję.  

 
Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że wpłynął wniosek od Gminy Gostyń w sprawie 

współudziału w tworzeniu dokumentacji. W tej chwili mówi się o budowie trzech zbiorników, z tym, 

że ich budowa ma być rozłożona w latach. Stwierdził, iż należy zabezpieczyć środku w budżecie 

na ten cel, lecz środki te zostaną przeznaczone na tę budowę, która pierwsza się zacznie.  

Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła uwagę, że zgodnie z wnioskiem Komisji Rolnictwa, dopisanie 

zwrotu „w powiecie gostyńskim” nie ma sensu, gdyż środki te mogą być wydatkowane tylko                

w powiecie gostyńskim. 

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że wnioskiem dalej idącym jest 

wniosek Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego w sprawie wykreślenia zwrotu 

„Gostyń i Poniec”., w związku z czym zostanie on poddany pod głosowanie jako pierwszy. Jeżeli 

uzyska on akceptację Rady, to drugi wniosek nie będzie głosowany.  

Radny Pan Henryk Sadzki stwierdził, że jeżeli środki mają być przeznaczone na jeden zbiornik, to 

należy zapisać to w załączniku do uchwały. Następnie radny wycofał się z tej propozycji.  

 

Wniosek Komisji Budżetu, aby w pkt. 12 załącznika do projektu uchwały wykreślić zwrotu 

„Gostyń i Poniec” został przyjęty w wyniku głosowania: 17 głosów ”za, 0 głosów „przeciw”, 
1 głos „wstrzymujący się” podczas nieobecności radnego Pana Stanisława Zaremby.  

 
Uchwała Nr VIII/60/07 w sprawie zmiany uchwały Nr III/16/06 Rady Powiatu Gostyńskiego           
z dnia 28 grudnia 2006r. w sprawie zatwierdzenia projektu zestawienia przychodów                
i wydatków Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2007 rok 
została podjęta w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos 
„wstrzymujący się” podczas nieobecności radnego Pana Stanisława Zaremby.  

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  

 

 

 

 
Ad. 9 h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/317/06 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 25 

maja 2006 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu użytkowego położonego w Piaskach 

przedstawił Starosta Pan Andrzej Pospieszyński. 
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Poinformował, że w dniu 25 maja 2006 r. Rada Powiatu Gostyńskiego przyjęła uchwałę, w której 

wyraziła zgodę na zbycie ośrodka zdrowia w Piaskach jako jednego lokalu użytkowego.                       

Po podjęciu uchwały odbyło się spotkanie z lekarzami prowadzącymi w tym budynku praktykę 

lekarską. Wyrazili oni zainteresowanie wykupem swoich lokali w drodze bezprzetargowej. 

Sprzedaż taka jest możliwa na podstawie przepisów Uchwały Nr XLVIII/359/06 Rady Powiatu 

Gostyńskiego z dnia 28 września 2006 r. w sprawie przyznania najemcom pierwszeństwa                   

w nabywaniu lokali użytkowych (Dz.Urz. Woj. Wielkopolskiego Nr 205, poz. 4956). W budynku 

ośrodka zdrowia w Piaskach znajduje się siedem lokali użytkowych, z czego w sześciu 

prowadzone są usługi medyczne, a dwa są nieużytkowane. W przypadku zgody Rady na zmianę 

Uchwały, gabinety zostaną sprzedane w drodze bezprzetargowej, a lokale nieużytkowane planuje 

się sprzedać w drodze przetargowej. Rzeczoznawca majątkowy określił wartość lokali na łączną 

kwotę 452 000,00 zł.  

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał o sposób wyceny lokalu. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński wyjaśnił, że rzeczoznawca przy wycenie zastosował 

podejście dochodowe a jako podstawę przyjęto dochód uzyskiwany z czynszów za nieruchomości 

podobne na lokalnym rynku. Wartość każdego lokalu została określona oddzielnie. Wartości te 

różną się ze względu na wartość zużycia technicznego, funkcjonalność danego lokalu, jego 

położenie w budynku itp. Suma wartości daje kwotę wymieniona w projekcie uchwały.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy wyceniano lokale jako całość, czy też wg metra 

kwadratowego.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński powiedział, że nie wyceniano tu wartości 1 metra 

kwadratowego lokalu, lecz lokal jako całość poprzez porównanie go z innymi podobnymi lokalami. 

Wartość uzyskaną za lokal można podzielić przez ilość metrów kwadratowych i w ten sposób 

uzyskać cenę 1 metra kwadratowego lokalu.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy wszystkie lokale zostaną sprzedane. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że teraz jeden lub kilka lokali. Te lokale, 

które nie zostaną sprzedane, będą dalej wydzierżawiane. Na dzień dzisiejszy wpłynął jeden 

wniosek o sprzedaż lokalu.  

 

Salę posiedzeń opuścił radny Pan Zdzisław Kowalczyk. 
Na Sali posiedzeń pozostało 17 radnych. 

 

Uchwała Nr VIII/61/07 w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/317/06 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 25 maja  2006 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu 
użytkowego położonego w Piaskach została podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 
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0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podczas nieobecności radnych Pana 
Zdzisława Kowalczyka i Pana Stanisława Zaremby. 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

 
Ad. 9 i) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu powiatu na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków przedstawił 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora.  

Poinformował, że zgodnie z postanowieniem Rady Powiatu określonym w § 1 uchwały nr VI/51/07 

z dnia 26 kwietnia 2007 r. w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego nr 

XXXIX/289/06 z dnia 26 stycznia 2006 r. w sprawie określenia zasad, trybu udzielania i rozliczania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków, w razie braku wniosków lub niewyczerpania środków przeznaczonych na w/w 

cel Zarząd Powiatu może zaopiniować i przedłożyć Radzie Powiatu do rozpatrzenia wnioski, które 

wpłynęły po terminie 15 września roku poprzedzającego rok przyznania dotacji. Zarząd Powiatu 

postanowił udzielić dotacje z budżetu powiatu na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków następującym podmiotom: 

1) Kongregacji Oratorium św. Filipa Neri na Świętej Górze w Gostyniu na kontynuację 

remontu i impregnację więźby dachowej bazyliki w wysokości 20.000 zł. Superior 

Kongregacji zobowiązany jest do złożenia sprawozdania merytorycznego i rozliczenia 

finansowego dotacji w terminie 30 dni od daty zakończenia realizacji zadania. 

2) Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Wszystkich Świętych w Jeżewie na rewaloryzację XVIII 

wiecznego parafialnego kościoła drewnianego w wysokości 10.000,00 zł. Proboszcz Parafii 

zobowiązany jest do złożenia sprawozdania merytorycznego i rozliczenia finansowego 

dotacji w terminie 30 dni od daty zakończenia realizacji zadania. 

Powyższe zabytki z terenu powiatu odznaczają się cennymi walorami historycznymi i 

architektonicznymi przez co posiadają dużą wartość kulturalną. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy Parafia Rzymsko-Katolicka p.w. Wszystkich Świętych w 

Jeżewie rozliczyła się już z poprzedniej dotacji udzielonej w 2006 roku w wysokości 30.000 zł.  

Naczelnik Wydziału Pan Marek Smektała wyjaśnił, że wg sprawozdania Proboszcza Parafii w 

Jeżewie dotacja została wykorzystana na wymianę zniszczonych elementów podwalin 
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fundamentowych, wymianę zniszczonych końcówek słupów, konserwację ww. elementów oraz na 

roboty przygotowawcze. Parafia rozliczyła się z dotacji, a kserokopia faktury VAT znajduje się w 

Wydziale Oświaty.  

Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał, który to już etap remontu dachu bazyliki oraz ile to 

kosztowało.  

Naczelnik Wydziału Pan Marek Smektała poinformował, że remont trwa od października 2003 r. 

Rozpoczęte prace wymagają kontynuacji oraz ogromnych nakładów finansowych. Z budżetu 

powiatu inwestycja ta została dofinansowana następująco: w roku 2005- 5.000 zł , a w roku 2006 – 

6.000 zł.  

 

Uchwała Nr VIII/62/07 w sprawie udzielenia dotacji z budżetu powiatu na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków została podjęta w wyniku głosowania 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 
głosów „wstrzymujących się” podczas nieobecności radnego Pana Stanisława Zaremby. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  

 
Ad. 9 j) 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2007 r. wraz z autopoprawką 

Zarządu przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 15 czerwca 2007 roku przyjął projekt uchwały 

Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2007 rok.  

I. Zmiany w planie dochodów 

1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 750.000 zł z tyt. środków z rezerwy subwencji ogólnej 

na przebudowę drogi Gostyń - Pępowo - dz. 758 rozdz. 75802 § 2780. 

2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 197.498 zł z tyt. pomocy finansowej z Gminy Gostyń 

na wykup nieruchomości szpitalnych – dz.851 rozdz.85111 § 6300. 

3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 115.000 zł z tyt. pomocy finansowej z Gminy Gostyń 

na poszerzenie drogi powiatowej Poraj - Czachorowo - 45.000 zł i na budowę ścieżki 

rowerowej Kosowo - Siemowo – 70.000 zł  – dz.600 rozdz.60014 § 6300. 

4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 15.000 zł z tyt. pomocy finansowej z Gminy Borek 

Wlkp. na budowę chodnika w miejscowości Jawory – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

5. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 50.000 zł z tyt. pomocy finansowej z Gminy Pępowo 

na wykup nieruchomości szpitalnych – dz.851 rozdz.85111 § 6300. 

6. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.600 zł z tyt. darowizny w ZSS w Brzeziu – dz.801 

rozdz.80102 § 0970 – 500 zł, dz.801 rozdz.80111 § 0970 – 1.100 zł. 

7. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 20.000 zł tyt. otrzymania dotacji z Gminy Gostyń na 

zakup sprzętu do samochodu gaśniczego dla KPPSP w Gostyniu – dz.754 rozdz.75411 § 

6610. 
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8. Zwiększenie planu dochodów kwotę 1.000 zł z tyt. odsetek od należności za  czynsze – 

dz.700 rozdz.70005 § 0920. 

9. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 10 zł z tyt. dochodów związanych z realizacją zadań z 

zakresu administracji rządowej – dz.750 rozdz.75011 § 2360. 

10. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 15 zł z tyt. odsetek od nieterminowych wpłat za zajęcie 

pasa ruchu – dz.758 rozdz.75814 § 0910. 

11. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 10.450 zł z tyt. odsetek od pożyczki udzielonej SP 

ZOZ - dz.851 rozdz.85111 § 8120. 

12. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.560 zł z tyt. darowizny pieniężnej w DPS w 

Chumiętkach– dz.852 rozdz.85202 § 0960. 

13. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 30.000 zł z tyt. otrzymania środków na realizację 

zadania „zajęcia sportowo – rekreacyjne dla uczniów” –dz. 926 rozdz. 92695 § 2440. 

14. Przesunięcia w planie dochodów w dziele 700 rozdz. 70005 Gospodarka mieszkaniowa   

pomiędzy paragrafami z § 0970 na § 0750. 

Plan dochodów po zmianach zwiększa się o kwotę 1.192.133 zł 

II. Zmiany w planie wydatków 

1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 14.000 zł na zakup sprzętu, wyposażenia, remonty i 

delegacje zagraniczne – dz.750 rozdz.75020 § 3020 – 1.200 zł, § 4210 – 4.800 zł, § 4420 – 

2.000 zł, § 6060 – 3.000 zł, dz.700 rozdz.70005 § 4270 – 3.000 zł.  

2. Zwiększenia planu wydatków o kwotę 70.000 zł na budowę ścieżki rowerowej Kosowo – 

Siemowo – dz.600 rozdz.60014 § 6050.  

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 45.000 zł na poszerzenie drogi Poraj - Czachorowo – 

dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 2.000.000 zł na przebudowę dr. Gostyń-Pępowo – 

dz.600 rozdz.60014 § 6050 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 20.000 zł na zakup sprzętu do samochodu gaśniczego 

dla KPPSP – dz.754 rozdz.75411 § 6060. 

6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.600 zł (zwiększonych dochodów) na zorganizowanie 

wyjazdów uczniów na zawody sportowe i wycieczkę w ZSS w Brzeziu – dz.801 rozdz.80102 

§ 4300 - 500 zł, dz.801 rozdz. 80111 § 4300 - 1.100 zł. 

7. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 5.400 zł ( z rezerwy na zadania oświatowe) na nagrody 

dla dyrektora ZSZ w Gostyniu i ZSR w Grabonogu – dz.801 rozdz.80130 § 4010. 

8. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 10.850 zł na pokrycie dachu budynku administracyjno-

mieszkalnego papą termozgrzewalną w DPS Chwałkowo – dz. 852 rozdz.85202 § 4270. 

9. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 9.500 zł na remont dachu oraz malowanie klatki w 

oficynie w Bruczkowie – dz.852 rozdz.85202 § 4270. 

10. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 7.000 zł - dz.853 rozdz.85395 § 2810, o kwotę 5.000 

zł - dz.852 rozdz.85295 § 2820 z niewykorzystanych środków na konkursy z zakresu polityki i 
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pomocy społecznej w PCPR a zwiększenie planu wydatków dla BOIK w Piaskach o kwotę 

12.000 zł - dz. 852 rozdz.85220 § 2830.  

11. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 2.000 zł w PCPR w Gostyniu na zakup ogłoszeń o 

konkursach z zakresu pomocy społecznej– dz.852 rozdz.85218 § 4300. 

12. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 6.000 zł na promocję powiatu dz. 750 rozdz.75075 – 

4.500 zł na § 4300 i 1500 zł na § 4210. 

13. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 15.000 zł na organizację Dnia Powiatu – dz.750 

rozdz.75075 § 4300. 

14. Zwiększenie wydatków o kwotę 62.865 zł na realizację zadania „zajęcia sportowo-

rekreacyjne dla uczniów” w poszczególnych szkołach powiatowych – dz.801 rozdz.80195.  

15. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.560 zł (zwiększonych dochodów) w DPS w 

Chumiętki – dz.852 rozdz.85202 § 4210. 

16. Zmiany w planie wydatków w PZD: zmniejszenie zadania przebudowa drogi Koszkowo o 

kwotę 61.160 zł i zadania budowa chodnika wieś Drzewce o kwotę 12.484 zł a zwiększenie  

zadania przebudowa mostu ul. Fabryczna o kwotę 38.644 zł  oraz zwiększenie środków na 

zakup ciągnika o kwotę 35.000 zł. 

17. Zwiększenia planu wydatków o kwotę 16.600 zł w Domu Dziecka w Bodzewie na zakup 

leków, żywności i zakup usług – dz.852 rozdz.85201 § 4210 – 1.800 zł, § 4220 – 7.800 zł, § 

4230 – 1.000 zł, § 4300 – 6.000 zł. 

18. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 15.000 zł na budowę chodnika wieś Jawory – dz.600 

rozdz.60014 § 6050. 

19. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 42.000 zł na budowę boiska w ZSS w Brzeziu – dz.801 

rozdz.80111 § 6050. 

20. Zwiększenie rezerwy ogólnej o kwotę 60.000 zł, rezerwy oświatowej o kwotę 44.758 zł – 

dz.758 rozdz.75818 § 4810.  

21. Przeniesienie wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i  paragrafami w Starostwie i 

jednostkach powiatowych. 

Plan wydatków po zmianach zwiększa się o kwotę 2.442.133 zł  

III. W związku ze zmianami w zadaniach inwestycyjnych dokonuje się zmian w załącznikach 

wydatków inwestycyjnych 

1.  W załączniku nr 4 Wykaz inwestycji jednostek budżetowych finansowanych z budżetu 

powiatu :  

- zwiększa się zadanie pn. „ Przebudowa mostu w Gostyniu ul. Fabryczna” o kwotę 38.644 zł, 

- zwiększa się zadanie pn. „Budowa chodnika dr. 4945 wieś Jawory” o kwotę 15.000 zł, 

- zwiększa się zadanie pn. „Budowa boiska w ZSS w Brzeziu” o kwotę 42.000 zł, 

- zmniejsz się zadanie pn. „Budowa chodnika dr 4928 P wieś Drzewce” o kwotę 12.484 zł, 

- dodaje się zadanie pn. „Przebudowa drogi Gostyń – Pępowo” w kwocie 2.000.000 zł – 

dz.600 rozdz.60014 § 6050. Zadanie dzieli się na dwa etapy: 

 



 29 

 - etap I „Przebudowa drogi Grabonóg- droga do skrzyżowania z drogą gminną 1.900 Mb 

w kwocie 1.219.997 zł, 

 - etap II „Przebudowa drogi Grabonóg – droga od skrzyżowania do miejscowości 

Tworzymirki 760 mb w kwocie 780.003 zł. 

2. W załączniku nr 5 Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny powiatu Gostyńskiego 

na lata 2007-2009:  

- zmniejsza się zadanie „Przebudowa drogi powiatowej Nr 4946 P wieś Koszkowo” o 

kwotę 61.160 zł, 

- zwiększa się zadanie „Ścieżka rowerowa droga Nr 4784 Kosowo – Siemowo” o kwotę 

70.000 zł, 

- dodaje się zadanie pn. „Przebudowa drogi dr.4930 P Poraj – Czachorowo” w kwocie 

45.000 zł – dz.600 rozdz.60014 § 6050. 

IV. Dokonuje się zmian w załączniku „Plan przychodów i wydatków Powiatowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej”. 

V. W związku ze zwiększeniem deficytu o kwotę 1.250.000 zł dokonuje się zmian w załączniku 

przychody i rozchody – zwiększa się kwota kredytów do zaciągnięcia. 

Zarząd na posiedzeniu w dniu 28 czerwca 2007 r. przyjął autopoprawkę do uchwały Rady Powiatu 

Gostyńskiego w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2007 r. 

I. Zmiany w planie dochodów: 

1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 25.000 zł z tyt. pomocy finansowej od Województwa 

Wielkopolskiego na budowę boiska sportowego w ZSS w Brzeziu – dz 926 rozdz. 92605 § 

6300. 

2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 20.000 zł w ZSR w Grabonogu z tyt. większych 

wpływów za organizacje kursów przez CKU – dz. 801 rozdz. 80140 § 0830. 

II. Zmiany w planie wydatków: 

1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 20.000 zł dla ZSR w Grabonogu na wynagrodzenia 

za kursy prowadzone w CKU i zakup materiałów oraz na zakup usług komunalnych w 

internacie - dz.801 rozdz. 80140 § 4110 – 1.500 zł, § 4120 - 200 zł, § 4170 – 9.000 zł, § 

4210 – 7.500 zł i dz. 854 rozdz. 85410 § 4300 – 1.800 zł.  

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 25.000 zł na budowę boiska w ZSS w Brzeziu - dz. 

801 rozdz. 80111 § 6050.  

3. Przesunięcia w planie wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami w Starostwie i KPPSP 

w Gostyniu. 

III. W załączniku nr 4 zwiększenie zadania budowa boiska sportowego w ZSS w Brzeziu o kwotę 

25.000 zł, co stanowi łączną kwotę 97.000 zł. 

 
Salę posiedzeń opuścili Wicestarosta Pan Janusz Sikora 

 oraz radna Pani Kazimiera Puślednik. 
Na sali pozostało 17 radnych. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 
Autopoprawka Zarządu Powiatu do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 
powiatu została przyjęta w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 
głosów „wstrzymujących się” podczas nieobecności radnych Pani Kazimiery Puślednik, 
Pana Janusza Sikory oraz Pana Stanisława Zaremby. 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

 
Na salę posiedzeń przybyła radna Pani Kazimiera Puślednik. 

Na sali posiedzeń obecnych jest 17 radnych. 
 
Uchwała Nr VIII/63/07 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2007 rok została 
podjęta w wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” podczas nieobecności radnych Pana Janusza Sikory oraz Pana 
Stanisława Zaremby. 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 
Ad. 9 k) 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przedstawiła Skarbnik Powiatu 

Pani Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że zgodnie z przepisem art. 12 pkt 8 lit c ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 

o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości rady powiatu należy zaciąganie 

długoterminowych pożyczek i kredytów. Natomiast zgodnie z przepisem art. 82 ust. 1 pkt 2 ustawy 

z dnia 30 czerwca  2005 r. o finansach publicznych jednostka samorządu terytorialnego może 

zaciągać kredyty i pożyczki na finansowanie deficytu budżetu. Suma zaciągniętych pożyczek 

i kredytów nie może przekroczyć kwoty określonej w budżecie jednostki samorządu terytorialnego 

(art. 83 ust. 1 ustawy o finansach publicznych). Kwota kredytu w wysokości 4.714.583 zł jest 

różnicą pomiędzy wysokością planowanej kwoty kredytów a sumą kwot  kredytów planowanych do 

zaciągnięcia z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej. Wyłonienie banku do udzielania 

zamówienia publicznego na kredyt nastąpi w drodze przetargu nieograniczonego. Przychody z 

kredytu bankowego przeznaczone są na sfinansowanie wydatków inwestycyjnych. Podjęcie przez 

Wysoką Radę uchwały o zaciągnięciu kredytu bankowego w proponowanej przez Zarząd kwocie 

pozwoli na prawidłowe wykonywanie uchwalonego przez Radę budżetu powiatu. Ponadto Zarząd 

informuje, iż będzie podejmował działania mające na celu pozyskanie środków finansowych z 

rezerw celowych z budżetu państwa oraz prowadził oszczędną gospodarkę finansową, tak by 
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zmniejszyć planowany deficyt budżetowy, co pozwoli na zawarcie umowy kredytowej w kwocie 

mniejszej niż wskazana w projekcie uchwały. 

 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak złożyła wniosek, aby w § 1 projektu uchwały dodać ust. 4 

o treści: „4. Zabezpieczeniem spłaty kredytu będzie weksel in blanco.” 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Wniosek, aby w § 1 projektu uchwały dodać ust. 4 o treści: „4. Zabezpieczeniem spłaty 
kredytu będzie weksel in blanco.” został przyjęty w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podczas nieobecności radnych Pana 
Janusza Sikory oraz Pana Stanisława Zaremby. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 
Uchwała Nr VIII/62/07 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego została podjęta w 
wyniku głosowania- 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 
podczas nieobecności radnych Pana Janusza Sikory oraz Pana Stanisława Zaremby. 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 
Ad. 9 l) 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytów długoterminowych z Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Wsi Polskiej przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak.  

Poinformowała, że zgodnie z przepisem art. 12 pkt 8 lit c ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 

o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości rady powiatu należy zaciąganie 

długoterminowych pożyczek i kredytów. Kredyt z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej 

zaciągany jest na inwestycje prowadzone w miejscowościach poniżej 20.000 mieszkańców i 

udzielany jest do wysokości 500.000 zł z oprocentowaniem 0.88 kwoty redyskonta weksli nie mniej 

niż 4 %. Oprocentowanie kredytów w bankach komercyjnych jest oparte na stawce Wibor 1M lub 3 

M i jest wyższe. Korzystnym argumentem jest również fakt, że na kredyt z EFRWP nie ma 

zastosowania ustawa Prawo zamówień publicznych. 

 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak złożyła wniosek, aby w § 1 projektu uchwały dodać ust. 4 
o treści: „4. Zabezpieczeniem spłaty kredytu będzie weksel in blanco.” 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
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W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Wniosek, aby w § 1 projektu uchwały dodać ust. 4 o treści: „4. Zabezpieczeniem spłaty 

kredytu będzie weksel in blanco.” został przyjęty w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podczas nieobecności radnych Pana 
Janusza Sikory oraz Pana Stanisława Zaremby. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

 

Przystąpiono do głosowania.  

Wynik głosowania:- 16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” przy 
17 osobach biorących udział w głosowaniu.  

 
Na salę posiedzeń przybył Wicestarosta Pan Janusz Sikora. 

Na Sali obecnych jest 18 radnych. 
 

Przystąpiono do reasumpcji głosowania.  

 

Uchwała Nr  VIII/65/07 w sprawie zaciągnięcia kredytów długoterminowych z Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podczas nieobecności radnego Pana 
Stanisława Zaremby. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 
Ad. 10 

Sprawozdania z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu w 2006 r. oraz wykonania 

planu finansowego Funduszu Pracy w 2006 roku. przedstawiła Dyrektor PUP w Gostyniu Pani 

Justyna Krzyżostaniak.  

Poinformowała, że stopa bezrobocia ma obecnie tendencję spadkową. Obecna stopa bezrobocia 

na koniec maja br. jest niższa niż krajowa i wynosi 12,6%. Na koniec 2006 r. było 

zarejestrowanych 4.952 osób bezrobotnych. Struktura osób bezrobotnych jest niekorzystna- 

większość to kobiety, osoby niewykształcone, mieszkańcy wsi. Na koniec 2006 r. stopa bezrobocia 

wynosiła 15,5 %. W 2006 roku pracę podjęły 4.344 osoby bezrobotne, w tym 2.132 kobiety. 

Pracodawcy zgłosili w 2006 roku 2.151 ofert pracy- 547 ofert dotyczyło prac subsydiowanych, zaś 

295 pochodziło z sektora publicznego, 14 ofert wolnych miejsc zatrudnienia przeznaczonych było 

dla osób niepełnosprawnych, natomiast 183 dla absolwentów.  

Pojawiły się również oferty pracy z krajów Unii Europejskiej. Są to oferty sprawdzone pod 

względem wiarygodności przez Wojewódzki Urząd Pracy w Poznaniu. W 2006 roku oferty te 

pochodziły głównie z Wielkiej Brytanii, Irlandii, Szkocji, Szwecji, Norwegii, Danii, Hiszpanii. 
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Najczęściej poszukiwani byli pracownicy posiadający kwalifikacje ślusarza, spawacza, montera 

konstrukcji stalowych, kierowcy samochodu ciężarowego, autobusu, a także pracownicy 

budowlani, magazynowi, z branży hotelowej i gastronomicznej. Pojawiły się także oferty pracy dla 

lekarzy: okulistów, stomatologów oraz lekarzy weterynarii. W 2006 roku z usług doradcy 

zawodowego w Powiatowym Urzędzie Pracy w Gostyniu skorzystało 1.248 osób. Stosowanymi 

formami pomocy dla osób bezrobotnych były porady indywidualne, zajęcia warsztatowe w 

grupach, informacja zawodowa indywidualna i grupowa oraz spotkania z uczniami szkół z gminy 

Gostyń. W Klubie Pracy w Gostyniu w 2006 roku w zajęciach aktywizujących wzięły udział 384 

osoby. Do aktywnych form przeciwdziałania bezrobociu należą m.in. prace interwencyjne, roboty 

publiczne, staże, przygotowanie zawodowe, szkolenia. Ogółem z tych form aktywizacji skorzystało 

ponad 900 osób. Ponadto realizowano programy „Pierwszy Biznes”, „e-Sołtys”, „50 plus”.  

W 2006 roku Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu kontynuował realizację projektów Europejskiego 

Funduszu Społecznego Działanie 1.2 Perspektywy dla młodzieży pt. „Dać szansę młodym” oraz 

Działanie 1.3 Przeciwdziałanie i zwalczanie długotrwałego bezrobocia pt. „Znajdź pracę dla siebie”. 

W ramach działania 1.2 72 osoby (w tym 47 kobiet) kontynuowały odbywanie stażu. W czerwcu 

2006 roku Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu wystąpił do Wojewódzkiego Urzędu Pracy w 

Poznaniu z wnioskami o dofinansowanie realizacji następujących projektów w ramach 

Sektorowego Programu Operacyjnego Rozwój Zasobów Ludzkich 2004 – 2006 Priorytet I Aktywna 

polityka rynku pracy oraz integracja zawodowa i społeczna: Działanie 1.2 Perspektywy dla 

młodzieży  „Skorzystaj z szansy” i Działanie 1.3 Przeciwdziałanie i zwalczanie długotrwałego 

bezrobocia „Uwierz w siebie – znajdź pracę ”. Wnioski zostały pozytywnie ocenione i w dniu 2 

sierpnia 2006 roku zostały podpisane w tej sprawie umowy pomiędzy Wojewódzkim Urzędem 

Pracy w Poznaniu czyli Instytucją Wdrażającą, a Powiatowym Urzędem Pracy w Gostyniu czyli 

Ostatecznym Odbiorcą. W 2006 roku Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu realizował program 

„JUNIOR- program aktywizacji zawodowej absolwentów niepełnosprawnych”. W ramach tego 

programu 5 osób niepełnosprawnych kontynuowało odbywanie stażu. W 2006 roku Powiatowy 

Urząd Pracy w Gostyniu skierował 3 osoby (mężczyzn) poszukujące pracy na szkolenia 

finansowane z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 

poinformował, że Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem Powiatowego Urzędu Pracy, 

natomiast nie głosowała w sprawie jego przyjęcia. 

 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński zwrócił uwagę, że spadek bezrobocia nie tyle został 

spowodowany poprzez większą liczę ofert pracy, lecz w większej mierze przez pewne działania 

podejmowane przez Urząd Pracy.  
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Dyrektor Pani Justyna Krzyżostaniak przyznała, że owszem ofert pracy jest więcej, ludzie 

wyjeżdżają zagranicę do pracy, ale podjęte zostały pewne działania dyscyplinujące bezrobotnych. 

Zwróciła uwagę, że sporo osób zarejestrowanych jako bezrobotne, pracy podjąć nie chce. W maju 

br. z ewidencji wykreślono 1100 osób, skąd prawie 700 osób wykluczono na 3 miesiące zgodnie z 

ustawą z powodu odmowy udziału w programie. Program miał polegać na szkoleniach, kierowaniu 

na roboty publiczne. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że od 1 maja 2007 r. PUP realizuje programy 

„Twoja szansa” i „Start”. 

Dyrektor Pani Justyna Krzyżostaniak wyjaśniła, że są to programy współfinansowane z 

Europejskiego Funduszu Społecznego- działania 1.2 i 1.3. Jeden z tych programów jest 

skierowany do osób młodych do 25 roku życia, drugi dla osób długotrwale bezrobotnych lub takim 

bezrobociem zagrożonych. Programy te będą trwały do końca listopada br.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał, od jakiego czasu bezrobocie w powiecie gostyńskim 

spada.  

Dyrektor Pani Justyna Krzyżostaniak poinformowała, że bezrobocie spada od 4 lat.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, iż pyta o to, gdyż na stronach internetowych jednej 

z organizacji, która powinna wspierać te działania zauważył tekst o treści: „ Stowarzyszenie działa 

na zasadzie pomocy doradczej. Wszelkie podejmowane decyzje mają na celu aktywne 

przeciwdziałanie wzrastającej stopie bezrobocia.” Dodał, że informacje te zamieszczone są na 

stronie internetowej Stowarzyszenia Wspierania Przedsiębiorczości Powiatu Gostyńskiego.  

 

Sprawozdanie zostało przyjęte w wyniku głosowania- 18 głosów „za” 0 głosów „przeciw”, 0 

głosów „wstrzymujących się” podczas nieobecności radnego Pana Stanisława Zaremby. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Ad. 11.) 

Przyjęcie Stanowiska Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie budowy obwodnicy Gostynia                     

i Piasków.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski powiedział, że projekt stanowiska został 

przedstawiony radnym do konsultacji na komisjach. Ustawa o samorządzie powiatowym nie mówi 

o budowie dróg obwodowych przez samorząd powiatowy. Dzisiaj Rada Powiatu podejmując takie 

stanowisko daje wyraźny sygnał do działania, jest wola polityczna do działania w tym zakresie. W 

ostatnim okresie wpłynęła również do Urzędu Miejskiego w Gostyniu petycja w tej sprawie 

podpisana przez ponad 1.000 mieszkańców. Obwodnica jest gostyńską  racją stanu, swego 

rodzaju "pierwiastkiem", który może nie wyszedł nam w Brukseli, ale starania o obwodnice mogą 

być racją stanu władz gminnych i powiatowych, które w tej sprawie powinny działać ponad 

podziałami politycznymi w tym zakresie.  

Przewodniczący po przedstawieniu treści stanowiska zaproponował, aby nanieść poprawkę 

poprzez wpis „około 13 % i przekracza średnią dla województwa wielkopolskiego”. 

 



 35 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że w stanowisku nie powinno się używać 

wyrażeń typu „około”. Powinny być tu konkretne dane.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński zaproponował, aby przyjąć treść stanowiska, a konkretne 

dane wpisać w dniu jutrzejszym po przedstawieniu danych przez Panią Dyrektor PUP.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski stwierdził, że Stanowisko jest pewnym 

dokumentem, który przyjmujemy dzisiaj. Zaproponował, aby wpisać „ wynosi na koniec maja br. 

12,6 % i przekracza średnią dla województwa wielkopolskiego”. 

 

Poprawka zaproponowana przez Przewodniczącego Rady została przyjęta w wyniku 
głosowania- 18 głosów „za” 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podczas 
nieobecności radnego Pana Stanisława Zaremby. 
 
Stanowisko w sprawie budowy obwodnicy Gostynia i Piasków zostało przyjęte w wyniku 
głosowania- 18 głosów „za” 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” podczas 
nieobecności radnego Pana Stanisława Zaremby. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad. 12) 

Udzielanie odpowiedzi na zapytania radnych. 

 
Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski odpowiadając na pytanie dotyczące sytuacji w 

szpitalu w związku z protestami lekarzy poinformował, że protest polega na solidaryzowaniu się z 

innymi lekarzami. Ogólnopolski Związek Zawodowy Lekarzy po wyczerpaniu procedur o sporach 

zbiorowych przystąpił do strajku. W ocenie kierownictwa Zespołu praca w pogotowiu i szpitalu 

odbywa się normalnie. Mieszkańcy powiatu gostyńskiego mogą czuć się bezpieczni a praca na 

poszczególnych oddziałach przebiega normalnie. Dodał, że miesiące maj i czerwiec są miesiącami 

zmniejszonego zapotrzebowania Do tej pory jedna lekarka wzięła urlop na żądanie. Żaden z 

lekarzy nie złożył wypowiedzenia z pracy.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński poinformował, że 18 lipca br. nastąpi odbiór części 

dobudowanej do szpitala, po czym nastąpi jej wyposażenie. Potrzeby związane z wyposażeniem 

określi dyrekcja szpitala. Z 300.000 zł zapisanych w budżecie- 125.000 zł to środki związane               

z dobudową. Pozostałe środki, tj. 175.000 zł na wyposażenie m.in. oddziału położniczego,  

noworodkowego. Teraz należy przystąpić do remontu i adaptacji części szpitala na potrzeby izby 

przyjęć. W dalszej kolejności należy zadbać o pozostałe oddziały szpitalne. Data dostosowania do 

programu to 2012 rok. W tym roku, w najbliższych dniach po sesji, zostanie uregulowana ostatnia 

rata za wykup szpitala. Powiat wydał już kilka milionów złotych, a do osiągnięcia standardów droga 

daleka. Należy zwrócić uwagę również na kadry. Nie ma natomiast potrzeby, aby wszystkie prace 

dostosowawcze wykonać w tym roku- należy to rozłożyć w czasie. Dodał, że w jednym                        
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z ościennych powiatów wybudowano olbrzymi oddział ratunkowy, który świeci pustkami, bo nie ma 

środków na wyposażenie.  

Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski poinformował, że Rozporządzenie Ministra z listopada 

2006 r. mówi o tym , że do końca 2011 r. szpital powinien zrealizować program dostosowawczy. 

Program został przygotowany i zaakceptowany przez wojewódzkiego inspektora sanitarnego oraz 

dostarczony do Wojewody Wielkopolskiego. Na ukończeniu jest obecnie budowa oddziału 

ginekologicznego- położniczego. Należy stworzyć dobra izbę przyjęć, nie iść natomiast w kierunku 

budowy szpitalnego oddziału ratunkowego. Oddział chirurgiczny, mimo że oczekuje w kolejce na 

realizację programu dostosowawczego, w tej chwili jest w niepełnym zakresie remontowany. 

Program wyposażenia do nowo powstałego oddziału ginekologiczno- położniczego, został już- dwa 

lub trzy miesiące temu- przygotowany, łącznie z wyceną. Pieniądze, które zostały zabezpieczone 

w budżecie powiatu na ten cel, zostaną wykorzystane na zakup tego wyposażenia. Ewentualną 

dopłatę w wysokości 10.000 zł-20.000 zł szpital będzie mógł uregulować sam.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński zwrócił się do Sekretarza Powiatu o udzielenie odpowiedzi 

na temat przeprowadzonych konkursów na dyrektorów szkół. 

Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński poinformował, że w dniu 20 czerwca br. obradowały 

dwie komisje konkursowe, które miały wyłonić kandydatów na stanowiska Dyrektorów Zespołu 

Szkół Zawodowych w Gostyniu oraz Zespołu Szkół Rolniczych w Grabonogu. Postępowania 

zakończyły się pozytywnie. Dwóch kandydatów zostało przez komisje zaakceptowanych. W dniu 

dzisiejszym kandydatury zostały przedstawione Zarządowi Powiatu, który propozycje komisji 

przyjął. Na stanowisko Dyrektora Szkół Rolniczych w Grabonogu oferty złożyło 5 osób. Komisja po 

dokonaniu analizy formalnej dokumentacji kandydatów pod względem spełnienia wymagań 

zawartych w ogłoszeniu o konkursie stwierdziła, że 4 oferty nie spełniają wymagań formalnych. Po 

dokonaniu analizy Komisja Konkursowa podjęła decyzję o dopuszczeniu do dalszego postępo-

wania konkursowego kandydata – Panią Bożenę Ryczkowską. Komisja Konkursowa stwierdziła, 

że w wyniku postępowania konkursowego Pani Bożena Ryczkowska została wyłoniona jako 

kandydat na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych im. gen. Józefa Wybickiego w 

Grabonogu. 

Przyczyny odrzucenia 4 kandydatów- 3 oferty-nie spełniały wymogów formalnych z uwagi na brak 

dokumentu potwierdzającego przygotowanie pedagogiczne. Natomiast  jedna oferta nie spełniała 

wymagań formalnych ze względu na brak zaświadczenia lekarskiego o braku przeciwwskazań 

zdrowotnych do wykonywania pracy na stanowisku kierowniczym. 

Sekretarz poinformował, że dwie osoby zgłosiły sprzeciwy od postępowania komisji konkursowej. 

Pan Mikołaj Kulczak zgłosił sprzeciw powołując się na następujące uchybienia. 

- brak zamieszczenia w ogłoszeniu o konkursie podstawy prawnej, na mocy której konkurs miał 

zostać przeprowadzony, 

- brak zamieszczenia informacji o złożeniu do Wielkopolskiego Kuratora Oświaty oświadczenia 

dotyczącego pracy lub służby w organach bezpieczeństwa państwa lub współpracy z tymi or-

ganami w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do 31 lipca 1990 r., o którym mowa w art. 4 pkt 45 
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oraz art. 7 ust. 2 ustawy z dnia 18 października 2006 r. o ujawnianiu informacji o dokumentach 

organów bezpieczeństwa państwa z lat 1944 – 1990 oraz treści tych dokumentów (tekst jedno-

lity: Dz. U. z 2007 r. Nr 63, poz. 425 ze zmianami), 

- różnica w przywołanej podstawie prawnej dotyczącej ustawy Karta Nauczyciela pomiędzy za-

mieszczonym ogłoszeniem o konkursie (pkt 1.7) a treścią § 1 ust.1 pkt 7 Regulaminu konkursu 

na stanowisko dyrektora: Zespołu Szkół Rolniczych im. gen. Józefa Wybickiego w Grabonogu 

stanowiącego załącznik do Uchwały Nr 22/152/07 Zarządu Powiatu Gostyńskiego z dnia 4 

czerwca 2007 r. 

Zarząd oddali wniesiony sprzeciw, przedstawiając uzasadnienie o treści: 

1. „Zgodnie z § 1 ust. 4 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 23 paździer-

nika 2003 r. w sprawie regulaminu konkursu na stanowisko dyrektora szkoły lub placówki i 

trybu pracy komisji konkursowej wzór ogłoszenia stanowi załącznik do wyżej cytowanego roz-

porządzenia. Wyżej wymieniony załącznik nie przewiduje w swojej treści podania podstawy 

prawnej ogłoszenia konkursu. Wymaga jednak wskazania wymagań, jakie powinna spełnić 

osoba ubiegająca się o stanowisko dyrektora danej szkoły lub placówki, wynikające z rozpo-

rządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 6 maja 2003 r. w sprawie wymagań, ja-

kim powinna odpowiadać osoba zajmująca stanowisko dyrektora oraz inne stanowisko kierow-

nicze, w poszczególnych typach szkół i placówek (Dz. U. z 2003 r. Nr 89, poz. 189 ze zmia-

nami). Powyższy wymóg został spełniony w ogłoszeniu o konkursie na stanowisko dyrektora 

Zespołu Szkół Rolniczych im. gen. Józefa Wybickiego w Grabonogu w punkcie 1podpunkty 1 – 

9. W związku z powyższym wskazane przez Pana Mikołaja Kulczaka uchybienie formalne jest 

bezzasadne. 

2. Z chwilą publicznego ukazania się ogłoszenia o wyżej cytowanym konkursie tj. 22 maja 2007 r. 

funkcjonował  wyrok Trybunału Konstytucyjnego z dnia 11 maja 2007 r. syg. akt K/2/07 m.in. w 

sprawie niezgodności wzoru "oświadczenia lustracyjnego" z Konstytucją, który został opubli-

kowany w Dzienniku Ustaw z 15 maja 2007 r. Nr 85, poz. 571. W związku z powyższym organ 

prowadzący szkołę, który organizował konkurs na stanowisko dyrektora szkoły nie miał pod-

staw prawnych do żądania złożenia wraz z ofertą konkursową informacji o złożeniu "oświad-

czenia lustracyjnego". Ponadto, każdy kandydat na dyrektora szkoły przystępujący do kon-

kursu powinien wystąpić do właściwego kuratora oświaty z zapytaniem, w jaki sposób ma wy-

pełnić zapisy wynikające z ustawy z dnia 18 października 2006 roku o ujawnianiu informacji o 

dokumentach organów bezpieczeństwa państwa z lat 1944-1990 oraz treści tych dokumentów. 

Zgodnie z treścią art. 7 ust. 1 i 2 w związku z art. 4 ww. ustawy z dnia 18 października 2006 

roku informacje o złożeniu "oświadczenia lustracyjnego" powinno składać się w chwili 

wyrażenia zgody na kandydowanie lub zgody na objęcie lub wykonywanie funkcji. Osobami 

zobowiązanymi do wykonania tej czynności są osoby urodzone przed dniem 1 sierpnia 1972 

roku. Stosownie do treści artykułu 8 ww. ustawy z dnia 18 października 2006 roku kandydaci 

na stanowiska dyrektorów powinni złożyć "oświadczenia lustracyjne" do właściwego kuratora 

oświaty, a nie komisji konkursowej. Wprawdzie przez "wyrażenie zgody na kandydowanie" 

 



 38 

należy rozumieć złożenie oferty w rozumieniu przepisów rozporządzenia Ministra Edukacji 

Narodowej i Sportu z dnia 23 października 2003 roku w sprawie regulaminu konkursu na 

stanowisko dyrektora szkoły lub placówki i trybu pracy komisji konkursowej (Dz. U. z 2003 r. Nr 

189, poz. 1855), to jednak w/w artykuł 8 ustawy z dnia 18 października 2006 roku wyraźnie 

określa, że kandydaci na stanowiska dyrektorów szkół składają "oświadczenia lustracyjne" do 

właściwego kuratora oświaty. Według opinii Zarządu, właściwy kurator oświaty powinien 

przekazać informację organowi prowadzącemu szkołę o dopełnieniu przez kandydata 

obowiązku wynikającego z treści art. 7 ust 2 w/w ustawy z dnia 18 października 2006 roku w 

formie pisemnej lub ustnie do protokołu, nie później niż w dniu przeprowadzenia konkursu. 

W związku z tym, że Trybunał Konstytucyjny stwierdził niezgodności wzoru "oświadczenia lu-

stracyjnego" z Konstytucją, Zarząd Powiatu Gostyńskiego stwierdził, że po opublikowaniu wy-

roku Trybunału Konstytucyjnego  każdy kandydat na dyrektora szkoły przystępujący do kon-

kursu powinien wystąpić do właściwego kuratora oświaty z zapytaniem, w jaki sposób ma wy-

pełnić zapisy wynikające z w/w ustawy z dnia 18 października 2006 roku. Powstała bowiem 

luka prawna, która na dzień upłynięcia terminu składania oferty nie została wyeliminowana 

(kandydat musi złożyć oświadczenie, lecz nie wiadomo według jakiego wzoru). 

Mając jednak na uwadze powyższe oraz równe szanse kandydatów w trakcie  postępowania 

konkursowego powyższa sytuacja została skonsultowana z pracownikiem Kuratorium Oświaty 

w Poznaniu. Na podstawie wyżej wymienionych przesłanek urzędnik Starostwa Powiatowego 

w Gostyniu został zobowiązany do telefonicznego kontaktu z kandydatami, którzy złożyli oferty 

i ewentualnego uzupełnienia oświadczenia o złożeniu „oświadczenia lustracyjnego” do 

Wielkopolskiego Kuratora Oświaty. W związku z powyższym wskazane przez Pana Mikołaja 

Kulczaka uchybienie formalne powstało na wskutek wyroku Trybunału Konstytucyjnego na 

jakie Zarząd Powiatu Gostyńskiego nie miał prawnego wpływu i dlatego z punktu widzenia 

prawa jest bezzasadne. 

3. Zgodnie z § 1 ust. 4 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 23 paździer-

nika 2003 r. w sprawie regulaminu konkursu na stanowisko dyrektora szkoły lub placówki i 

trybu pracy komisji konkursowej wzór ogłoszenia stanowi załącznik do wyżej cytowanego roz-

porządzenia. W powyższym wzorze w punkcie 2 podpunkcie 8 został przywołany akt prawny w 

postaci ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela umieszczony w promulgatorze w 

postaci Dziennika Ustaw z 2003 r. Nr 118, poz. 1112 i Nr 137, poz. 1304. Natomiast, w Regu-

laminie konkursu na stanowisko dyrektora: Zespołu Szkół Rolniczych im. gen. Józefa Wybic-

kiego w Grabonogu stanowiącego załącznik do Uchwały Nr 22/152/07 Zarządu Powiatu Go-

styńskiego z dnia 4 czerwca 2007 r. został przywołany akt prawny w postaci ustawy z dnia 26 

stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela umieszczony w promulgatorze: Dziennik Ustaw z 2006 r. Nr 

97, poz. 674 ze zmianami. Zamieszczony promulgator we wzorze do wyżej cytowanego rozpo-

rządzenia stanowi tekst jednolity ustawy Karta Nauczyciela z roku 2003 i winien zostać zmie-

niony przez ministra właściwego do spraw oświaty i wychowania  na obecnie obowiązujący. 

Natomiast promulgator zamieszczony w wyżej cytowanym regulaminie stanowi aktualnie obo-
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wiązujący tekst jednolity zamieszczony w promulgatorze: Dziennik Ustaw z 2006 r. Nr 97, poz. 

674 ze zmianami. Poza tym, fakt zmiany promulgatora w żaden  sposób nie wpłynął na wa-

runki postępowania konkursowego, bowiem przedmiotowy artykuł 76 ustęp 1 wyżej cytowanej 

ustawy nie zmienił swojej treści. W związku z powyższym wskazane przez Pana Mikołaja 

Kulczaka uchybienie formalne jest z punktu widzenia prawa mało istotne.  

Drugi sprzeciw został wniesiony przez Pana Mariusza Turbańskiego o treści: 

- brak zaświadczenia lekarskiego o braku przeciwwskazań zdrowotnych do wykonywania pracy 

na stanowisku kierowniczym – pomyłka kandydata, 

- brak zamieszczenia informacji o złożeniu do Wielkopolskiego Kuratora Oświaty oświadczenia 

dotyczącego pracy lub służby w organach bezpieczeństwa państwa lub współpracy z tymi or-

ganami w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do 31 lipca 1990 r., o którym mowa w art. 4 pkt 45 

oraz art. 7 ust. 2 ustawy z dnia 18 października 2006 r. o ujawnianiu informacji o dokumentach 

organów bezpieczeństwa państwa z lat 1944 – 1990 oraz treści tych dokumentów (tekst jedno-

lity: Dz. U. z 2007 r. Nr 63, poz. 425 ze zmianami), 

- brak informacji o terminie i miejscu posiedzenia komisji konkursowej powołanej do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora: Zespołu Szkół Rolniczych im. gen. Józefa 

Wybickiego w Grabonogu, 

- brak informacji o niedopuszczeniu do dalszego postępowania konkursowego, 

- brak informacji dotyczący możliwości wniesienia odwołania od decyzji komisji konkursowej. 

Zarząd rozpatrzył sprzeciw następująco. Pierwsza przesłanka dotycząca nie pracy Komisji lecz 

pomyłki kandydata została odrzucona. Druga przesłanka – odpowiedź taka sama, jak w przypadku 

Pana Kulczaka. Trzecia przesłanka- Zarząd stwierdził, że nastąpiło uchybienie w postaci wysyłki 

korespondencji bez zwrotnego poświadczenia odbioru, co nie pozwala jednoznacznie stwierdzić, 

że przesłana informacja dotarła do adresata. Analizując tok postępowania Komisji konkursowej 

należy stwierdzić, że uchybienie powstałe przy wysyłaniu zawiadomień nie ma wpływu na podjęte 

rozstrzygnięcia – oferta skarżącego nie spełniała wymagań formalnych (brak właściwego 

zaświadczenia lekarskiego). W związku z powyższym wskazane przez Pana Mariusza 

Turbańskiego uchybienie formalne nie stanowi podstawy do unieważnienia konkursu z uwagi na 

brak wpływu na jego rozstrzygnięcie. Kolejna przesłanka- Przewodniczący komisji informuje 

kandydata o niedopuszczeniu do dalszego postępowania konkursowego. W związku z 

nieobecnością Pana Mariusza Turbańskiego – kandydata na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół 

Rolniczych im. gen. Józefa Wybickiego w Grabonogu Przewodniczący komisji nie miał fizycznej 

możliwości poinformowania wyżej wymienionego o niedopuszczeniu do dalszego postępowania 

konkursowego. Mimo braku obecności kandydata w terminie i miejscu posiedzenia komisji 

Przewodniczący zdecydował o pisemnym poinformowaniu kandydata o przyczynach formalnych 

niedopuszczenia do dalszego postępowania konkursowego, co zostało uczynione pismem z dnia 

22 czerwca br. nr OSK.4337-26/07. W związku z powyższym wskazane przez Pana Mariusza 

Turbańskiego uchybienie formalne nie stanowi podstawy do unieważnienia konkursu z uwagi na 

brak wpływu na jego rozstrzygnięcie. Ostatnia przesłanka o odwołaniu od decyzji również jest 
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bezzasadna, gdyż od samej decyzji nie można się odwołać. Można wnieść sprzeciw od decyzji 

komisji.  

Ponadto Sekretarz wyjaśnił, że Zarząd Powiatu ma tu ograniczone możliwości. Może przyjąć 

protokół komisji i jej rozstrzygnięcie, albo unieważnia konkurs i zarządza jego nowe 

przeprowadzenie. Może to nastąpić w trzech przypadkach, tj; 

- nieuzasadnione odrzucenie oferty, 

- przeprowadzenie postępowania konkursowego bez wymaganego obecności 2/3 członków, 

- innych nieprawidłowości w postępowaniu konkursowym, które mogłyby wpłynąć na wynik 

konkursu. 

Sekretarz podkreślił, że nieprawidłowości, o których wcześniej mówił, nie miały wpływu na wynik 

konkursu.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na zapytanie dotyczące wysypisk śmieci 

zapytał, czy Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska wie o tych przypadkach. Sprawa ta nie 

leży bowiem w kompetencji Starostwa Powiatowego, lecz Wojewody. Zaproponował, aby 

Starostwo wystąpiło z pismem w tej sprawie.  

Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Andrzej Szumski 

powiedział, że w sprawie tzw. fruwających odpadów rozmawiał z  operatorem- będzie wyznaczona 

osoba, które te odpady będzie zbierać.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na zapytanie dotyczące wykorzystania placu 

po byłym PKS na potrzeby szpitala wyjaśnił, że były prowadzone rozmowy z Gminą Gostyń na ten 

temat, ale bez rezultatu. Dziś byłby to duży wydatek na zagospodarowanie tego placu, prace przy 

szpitalu będą dalej prowadzone, w wyniku czego mógłby zostać on zniszczony. Dodał, że 

rozmowy z Gminą Gostyń w tej sprawie będą dalej prowadzone. 

 

Ad. 14)  
Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Radny Pan Leszek Kamiński zapytał, czy środki, które pozostały na wyposażenie oddziału, tj. 

kwota 175.000 zł, są wystarczające na zakup sprzętu oraz czy w tym roku przewiduje się zakup 

sprzętu na inne oddziały, np. chirurgii czy interny.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski zapytał, czy radny chciałby w tej sprawie 

złożyć jakiś wniosek.  

Radny Pan Leszek Kamiński złożył wniosek, aby z pozostałej kwoty 175.000 kwotę 30.000 zł 

przeznaczyć ma oddział chirurgii, gdyż jest tam remontowana sala pooperacyjna i wybudzeń.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak złożył wniosek o przeprowadzenie debaty na temat bezrobocia 

oraz wspierania przedsiębiorczości.  

 

 

 

 



 41 

Ad. 15) 
Wolne głosy.  
Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy pozostałe kwoty – tj. 300.000 zł – 125.000 zł pozostaną 

na wyposażenie tego oddziału, czy też mają posłużyć celom budowlanym. Ponadto zapytała, kiedy 

powstanie koncepcja funkcjonowania chirurgii dziecięcej oraz druga koncepcja dotycząca dalszych 

remontów w szpitalu.  

Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski powiedział, że środki, które są zabezpieczone w 

budżecie powiatu na wykonanie pewnych robót, pozwolą na wyposażenie nowo wybudowanego 

oddziału. Będzie to kwota 125.000 zł plus podatek. Pozostałe środki pozostaną w budżecie.            

Z posiadanych informacji wie, że radni uchwalili 300.000 zł.  

Radna Pani Elżbieta Palka stwierdziła, że nie może się tutaj doliczyć, gdyż było 300.000 zł. , 

wydatkowano ok. 120.000 zł. Pozostało więc ok. 180.000 zł. Zapytała, czy będzie prowadzony 

remont pomieszczeń obecnie zajmowanych przez oddział ginekologiczno- położniczy. 

 Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski powiedział, że remontu tych pomieszczeń nie można 

robić, gdyż nie ma na to środków. Jest to kolejny etap, który będzie realizowany po przygotowaniu 

dokumentacji.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński powiedział, że powiat będzie pomagał i wspierał, ale to 

Dyrektor musi określić, czy ważniejszy będzie remont izby przyjęć, czy też oddział ginekologiczno- 

położniczy. Zapytał, czy ma to być szpital o profilu ginekologiczno- położniczym, czy podstawowy 

cztero-oddziałowy szpital. Przypomniał, ze kredyty bierze się bardzo szybko, ale spłaca się je 

bardzo długo.  

Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski podkreślił, że nie wycofuje się z wcześniejszych 

deklaracji, ale sytuacja w służbie zdrowia jest bardzo trudna i w dużej mierze zależy od kontraktu, 

jaki szpital podpisze z Narodowym Funduszem Zdrowia.  

Radna Pan Elżbieta Palka zapytała, jakie kwoty potrzebne są na wyposażenie oddziału. 

Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski poinformował, że bilans potrzeb został określony na 

ok. 160.000 – 170.000 zł i pokrywa się z kwotą zabezpieczoną w budżecie powiatu. Procedura 

pokaże, czy kwota ta może ulec obniżeniu.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, kiedy powstanie druga koncepcja dotycząca funkcjonowania 

chirurgii dziecięcej.  

Dyrektor SP ZOZ Pan Maciej Janiszewski wyjaśnił, że zamiarem Dyrekcji szpitala nie jest 

ograniczanie świadczeń z zakresu chirurgii dziecięcej. Te same świadczenia mogą być 

wykonywane na tym lub innym oddziale. To radni podejmą decyzję poprzez przeznaczenie 

środków, które szpital otrzyma. Zarówno ustawa o finansach publicznych jak i o zamówieniach 

publicznych obowiązuje zoz-y, stąd szczegółowe warunki określą, do kiedy wykonana powinna być 

dokumentacja. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora zapytał, skąd taka troska o oddział chirurgii dziecięcej, skoro w 

poprzedniej koncepcji nie był on ujęty.  
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Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, skąd Wicestarosta wie, że to jest troska. To jest pytanie na 

które oczekuje odpowiedzi.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że wpłynęła odpowiedź 

Wicewojewody Wielkopolskiego na Stanowisko Rady Powiatu w sprawie funkcjonowania trzeciej 

karetki. Ponadto wpłynęło zaproszenie ze Starostwa Powiatowego w Pleszewie adresowane do 

Przewodniczących Rad Powiatu Ostrzeszowskiego, Kępińskiego, Krotoszyńskiego, Kaliskiego, 

Ostrowskiego, Gostyńskiego i Rawickiego dotyczące nawiązania współpracy w zakresie realizacji 

przedsięwzięć służących podniesieniu atrakcyjności inwestycyjnych naszych wspólnot 

samorządowych poprzez rozwój infrastruktury.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak nawiązując do słów Starosty powiedział, że Starosta po raz 

kolejny przypomina o zaciągniętych kredytach mówiąc „nie jest sztuką brać kredyty”. Radny 

stwierdził, że to właśnie sztuka umieć brać kredyty. Kredyty zaciągnięte w poprzedniej kadencji nie 

zostały przejedzone, przekazane zostały na rozwój, budowę, na tworzenie, lecz nie przejedzone. 

Musimy mieć świadomość, że w ostatnim okresie czasu wszystkie materiały budowlane poszły 100 

% w górę. Sztuką jest wziąć kredyt w odpowiednim czasie- teraz materiały są droższe. Zapytał-

gdybyśmy dzisiaj zaczęli budować szpital, to ile zostało by wybudowane za te same pieniądze.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński powiedział, że nie krytykował nigdy, nie mówił, że kredyty 

zostały zaciągnięte na złe cele. To radni poprzedniej kadencji podejmowali decyzje. W tej chwili 

kończy się nam możliwość brania kolejnych kredytów. Inne powiaty mają zadłużenie rzędu 3 mln 

zł, a nie 12 czy 15 mln- tak jak powiat gostyński. Podkreślił, że nie krytykuje, stwierdza jedynie, że 

powiat jest mocno zadłużony. Decyzje podejmuje ten, kto sprawuje władzę.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że jego zdaniem decyzje podejmowane przez 

poprzedni Zarząd były słuszne. Nawiązując do odpowiedzi Sekretarza Powiatu w sprawie 

konkursów na dyrektorów szkół, stwierdził, że nie jest specjalistą od spraw edukacji, ale zauważył 

pewne błędy. Gdyby nie one, nie byłoby tylu odwołań ze strony kandydatów. Błędy popełnione 

przez kandydatów nazwane zostały błędami formalnymi. Zwrócił się do Sekretarza z pytaniem, jak 

nazwałby błędy popełnione w procedurze konkursowej przez Starostwo. 

Sekretarz Pan Leszek Maliński odpowiedział, że były to również błędy formalne.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zauważył, że jeżeli kandydat popełnił błąd, to kandydata się nie 

informuje. Jeżeli urząd popełnił błąd to jest to pomyłka. Urząd może zadzwonić do kandydata i 

poinformować go, że brakuje w ogłoszeniu o konkursie informacji o pewnych dokumentach. 

Stwierdził, że stało się tutaj coś dziwnego. Zwrócił się z pytaniem do Naczelnika Wydziału Oświaty, 

gdyż głównym powodem odrzucenia kandydatów było niezłożeni zaświadczenia o posiadaniu 

kwalifikacji pedagogicznych. Zapytał, czy nauczyciel dyplomowany, nauczyciel mianowany nie 

musi posiadać kwalifikacji pedagogicznych.  

Naczelnik Wydziału Pan Marek Smektała wyjaśnił, akt nadania stopnia awansu zawodowego w 

obliczu prawa oświatowego jest tylko i wyłącznie potwierdzeniem stopnia awansu zawodowego- 

albo nauczyciela kontraktowego, albo mianowanego, albo dyplomowanego. Podnoszona kwestia 

przygotowania pedagogicznego do 1991 roku definiowała sprawę w sposób następujący. 
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Przygotowanie pedagogiczne do 1991 roku potwierdzało osiem dokumentów od zaświadczenia 

Instytutu Kształcenia Nauczycieli w Poznaniu po Międzywydziałowe Studium Pedagogiczne na 

Studium Pedagogicznym kończąc. W 1991 roku Minister rozporządzeniem w sprawie 

szczegółowych wymagań dla nauczycieli posiadających kwalifikacje doprecyzował, że 

przygotowaniem pedagogicznym jest ukończenie czy zrealizowanie 250, potem 270, a obecnie 

330 godzin dydaktyki, psychologii i metodyki. Po 1991 r. również określił standardy kształcenia 

nauczycieli i od tego momentu jedynym dokumentem potwierdzającym przygotowanie 

pedagogiczne jest wpis na dyplomie o ukończonym kierunku i specjalności lub odpowiednie inne 

zaświadczenie z uczelni.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy można zostać w Polsce nauczycielem dyplomowanym 

nie posiadając kwalifikacji pedagogicznych.  
Naczelnik Wydziału Pan Marek Smektała powiedział, że jeżeli kandydat ubiegający się                    

o nadanie stopnia nauczyciela dyplomowanego lub mianowanego, w swoich dokumentach nie 

przedstawi dokumentu potwierdzającego przygotowanie pedagogiczne, jest to traktowane jako 

brak formalny i jest wzywany do uzupełnienia.  

Radna Pani Elżbieta Palka powiedziała, że nauczyciel musi mieć przygotowanie pedagogiczne, 

żeby być nauczycielem mianowanym czy dyplomowanym. Może też być wezwany do uzupełnienia 

braków formalnych. Ma zatem większe szanse, niż mieli tu dyrektorzy.  

Naczelnik Wydziału Pan Marek Smektała wyjaśnił, że postępowanie w drodze awansu 

zawodowego jest oparte nie tylko na rozporządzeniu właściwego ministra, ale również w 

rozumieniu kodeksu postępowania administracyjnego, gdzie przewodniczący komisji jest 

zobowiązany do wezwania kandydatów do uzupełnienia braków formalnych. Natomiast 

rozporządzenia ministra w sprawie wyboru komisji konkursowej jak również regulamin przyjęty 

przez Zarząd Powiatu takiego wezwania nie przewiduje.  

Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński odnosząc się do dokumentów potwierdzających stopień 

awansu zawodowego powiedział, ze komisja konkursowa miała podobne wątpliwości. Jednakże 

przedstawiciele kuratorium wyjaśnili wątpliwości oraz dzwonili w tej sprawie do specjalisty w 

kuratorium.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że ogłoszenie o konkursie zawiera wymóg wielu 

dokumentów. Zapytał, jak to się stało, że spośród pięciu kandydatów czterech popełniło ten sam 

błąd. Stwierdził, że tutaj stało się coś złego. Starostwo przygotowując konkurs popełniło błędy 

formalne i niczym za to nie odpowiada, a czterech kandydatów tak. Nawet jeśli nie złożyli 

wymaganych zaświadczeń to konkurs powinien być odroczony, nie mówiąc już o powtórzeniu. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński przypomniał, że Zarząd Powiatu tylko w trzech 

przypadkach może unieważnić konkurs. Dodał, że był zawiedziony taką interpretacją przepisów 

przez członków komisji. Stwierdził, iż lepiej by się stało, gdyby do konkursu mogli zostać 

dopuszczeni wszyscy kandydaci. Komisja podjęła taką decyzję po długich konsultacjach.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że jednak Starostwo popełniło błędy. 
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Starosta Pan Andrzej Pospieszyński potwierdził, że te błędy formalne nie miały wpływu na 

przebieg i wynik konkursu.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że z powodu tych barków należało zrezygnować             

z przeprowadzenia konkursu. Zapytał, który punkt ogłoszenia zawierał zapis o złożeniu takiego 

zaświadczenia. 

Naczelnik Wydziału Pan Marek Smektała odpowiedział, że o wymogu posiadania dokumentu 

potwierdzającego przygotowanie pedagogiczne decydują dwa miejsca w ogłoszeniu 

konkursowym., tj. pkt 1 ppkt 2 o treści „ukończyła studia wyższe i posiada przygotowanie 

pedagogiczne oraz kwalifikacje do zajmowania stanowiska nauczyciela w liceach profilowanych, 

technikach i szkołach policealnych” oraz pkt 2 ppkt o treści „akt nadania stopnia nauczyciela 

mianowanego lub dyplomowanego oraz dokumenty potwierdzające posiadanie wymaganego 

wykształcenia – w przypadku osoby będącej nauczycielem”. Dodał, że trzy elementy decydują              

o charakterze wykształcenia nauczyciela: poziom wykształcenia, poziom merytorycznego 

przygotowania i przygotowanie pedagogiczne. Kandydaci chyba popełnili błąd interpretacyjny i nie 

dostrzegli, że poza określeniem poziomu wykształcenia jak i przygotowania merytorycznego musi 

być zaświadczenie o przygotowaniu pedagogicznym.  

Radny Pan Mirosław Waluś przyznał, iż nie posiada przy sobie Statutu Powiatu, ale jest tam 

zapis, iż można złożyć skargę na pracę organu. Skoro taka skarga nie wpłynęła, radny złożył 

wniosek, aby zakończyć dyskusję w tym temacie. 

Radna Pani Kazimiera Puślednik powiedziała, że na sali jest wielu nauczycieli, którzy wiedzą, że 

podstawą w określeniu kwalifikacji nauczyciela jest awans zawodowy.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski stwierdził, że wpłynął wniosek formalny o 

zamknięcie dyskusji, jednakże art. 209 pkt 1 Statutu powiada, że wniosek formalny może być 

złożony i dotyczyć zakończenia dyskusji i przystąpienia do głosowania. Gdyby taki wniosek padł 

przy debacie na temat podejmowania uchwał, mógłby zostać przegłosowany. Natomiast teraz 

prowadzona jest dyskusja w punkcie „Wolne głosy”. 

Sekretarz Pan Leszek Maliński wyjaśnił, że ten zapis Statutu dotyczy tylko dyskusji nad 

poszczególnymi uchwałami i ma na celu usprawnienie pracy Rady.  

Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski uznał zatem wniosek za nieprawomocny i nie 

poddał go pod głosowanie.  

Radny Pan Mirosław Waluś wyjaśnił, że przy składaniu wniosku zaznaczył, że nie ma przy sobie 

Statutu. Ponadto odnosząc się do prowadzonej dyskusji stwierdził, iż idąc tą drogą, nie będzie 

można podpisać z Dyrektorem umowy o pracę, jeżeli nie będzie miał ważnego zaświadczenia 

lekarskiego.  

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński stwierdził, że interpretacja przepisów została dokonana 

przez osoby, które na co dzień się tym zajmują. Dodał, że komisja liczyła jedenaście osób.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, kto z ramienia Starostwa Powiatowego wchodził w skład 

komisji konkursowej.  
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Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiedział, iż Starostwo reprezentowali Sekretarz Pan 

Leszek Maliński, Naczelnik Wydziału Zarządzania i Inwestycji Pan Maciej Kaźmierczak oraz 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Spraw Społecznych i Zarządzania Kryzysowego Pan Marek 

Smektała. 

Radny Pan Leszek Kamiński zwrócił się z wnioskiem, aby podczas sesji rady powiatu były 

wyłączone telefony komórkowe.  

 

 
Ad. 16) 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski 
zamknął VIII sesję Rady Powiatu Gostyńskiego o godz. 21:50.  
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